
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ. Ρ. Ζήση και Α. Κοντού,

σελ. 847

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 831-833
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

833-840
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε

την αντιµετώπιση της αυξηµένης λαθροµετανάστευσης στη
Λακωνία, σελ. 841

β) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την κατασκευή εργοστασίου επεξερ-
γασίας αστικών στερεών αποβλήτων στο Νοµό Αχαΐας, σελ.
843

γ) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i. σχετικά µε τη λήψη µέτρων καταπολέµησης της βίας

κατά των γυναικών, των παιδιών και των ηλικιωµένων, σελ.
845

ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας για τους εργα-
ζόµενους του Ελληνικού Κέντρου Ψυχικής Υγείας και Ερευ-
νών, σελ. 847

ΠΡΟΕΔΡΕΩΝ

ΝΙΩΤΗΣ Γ., σελ.831-849

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ. , σελ.841,842
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ.845,846
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ.845,846,847,848,849
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Α. , σελ.843,844
ΝΙΩΤΗΣ Γ. , σελ.843,847
ΟΘΩΝΑΣ Ε., σελ.841,842,843
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ.847,848,849
ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ.843,844

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΖ’
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Αθήνα, σήµερα στις 24 Οκτωβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Γρηγόριο Αποστο-
λάκο, Βουλευτή Λακωνίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ  ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία   αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε
το Επενδυτικό σχέδιο της υπό σύστασης εταιρείας «FRESHLAND
WORLD».

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Υπαλ-
λήλων Εξωτερικής Φρούρησης  αιτείται την υιοθέτηση των
προτάσεών της για το ενιαίο βαθµολόγιο-µισθολόγιο.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη µείωση των χειρουργικών
τραπεζιών στην Ωτορινολαρυγγική  κλινική του ΠΓΝΠ.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται σε καταγγελία του Ιατρι-
κού Συλλόγου Πάτρας στον Εισαγγελέα Πατρών για το θέµα της
ηλεκτρονικής συνταγογράφησης.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε έρευνα του ΣΔΟΕ για
χρήση κερδισµένων δελτίων του ΟΠΑΠ σε «ξέπλυµα µαύρου
χρήµατος».

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας που αναφέρεται σε εργαζοµένους του
ΕΕΣ οι οποίοι παραµένουν απλήρωτοι από τον περασµένο Ιού-
νιο.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πα-
ράταση της συµφωνίας παραχώρησης της Γέφυρας Ρίου -
Αντιρρίου.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο ενδια-
φέρον Γερµανών και Αυστριακών για τον προαστιακό.

9) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το
Σωµατείο Υπαλλήλων ΟΕΒ Κεντρικής - Δυτικής Μακεδονίας ζητεί
τη συνέχιση λειτουργίας του Οργανισµού µε τα σαράντα τέσ-
σερα άτοµα που καλύπτουν τις στοιχειώδεις ανάγκες του και την
υπαγωγή και για τον ΓΟΕΒ στο καθεστώς του ποσοστού 40%,
της διατήρησης θέσεων που θα ισχύσουν και στο Δηµόσιο.

10) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Περιφερειάρχης Ηπείρου αι-
τείται από το Υπουργείο την επίσπευση της διαδικασίας έκδοσης
του π.δ. για τη λίµνη Παµβώτιδα και θέτει  υπ’ όψιν του τις θέσεις
της Επιτροπής φορέων της Περιφέρειας.

11) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ, Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙΔΟΥ και Β’ Θεσσαλονίκης κ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΙΓΝΑΤΙΑΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ερασιτέχνες αλιείς του Νοµού Θεσσαλονίκης αιτούνται την κα-
τάργηση της παρ. 2 του άρθρου 9 του π.δ. 68/2009.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ, Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  η Ελληνική Εταιρεία Κυστικής Ινωσης,του Ενιαίου Συλλό-
γου Γονέων και Κηδεµόνων ΑΜΕΑ Αττικής και νήσων και άλλοι
φορείς ζητούν να µη συγχωνευθούν και διαλυθούν τα εξειδικευ-
µένα τµήµατα των Νοσοκοµείων Παίδων, την πρόσληψη µόνιµου
προσωπικού σε όλες τις ειδικότητες, αποκλειστικά δωρεάν δη-
µόσιο Σύστηµα Υγείας κ.α..

13) Η Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το
Εθνικό Κέντρο Ερευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης  (ΕΚΕΤΑ)
αιτείται εξαίρεσης από τις ρυθµίσεις που προβλέπονται στο  νο-
µοσχέδιο για το ενιαίο µισθολόγιο και την εργασιακή εφεδρεία,
σε ό,τι αφορά στους εργαζόµενους στα νοµικά πρόσωπα ιδιωτι-
κού δικαίου, τα οποία ως ερευνητικοί φορείς του ν.1514/1985
επιχορηγούνται τακτικά από τον κρατικό προϋπολογισµό σε πο-
σοστό µικρότερο του 50% και εποπτεύονται από το Κράτος.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατικό Κέντρο Ηρακλείου
ζητεί την παράταση της σύµβασης των εργαζοµένων στην 13η
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ
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Εφορεία Βυζαντινών Αρχαιοτήτων και στην ΚΓ Εφορεία Αρχαι-
οτήτων, Ηρακλείου Κρήτης προκειµένου να συµπληρώσουν τον
απαιτούµενο αριθµό ενσήµων για το Ταµείο Ανεργίας.

15) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Δέσποινα Μπαστάνη αιτείται
τη ρύθµιση του θέµατος εγγραφής της στα ΤΕΙ Νοσηλευτικής
Λαµίας, µε την ιδιότητα της πολύτεκνης.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εκτάκτου Εκπαιδευ-
τικού Προσωπικού του Τµήµατος Εφαρµογών Ξένων Γλωσσών,
στη Διοίκηση και στο Εµπόριο, του ΤΕΙ Ηπείρου επισηµαίνει την
τραγική κατάσταση στην οποία έχει περιέλθει το Τµήµα και ζητεί
τη στήριξη από την Πολιτεία και τη διάσωση του Τµήµατος.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ελληνικό Κέντρο Σύγχρονης
Κοινωνικής Αντίληψης αιτείται την επανεξέταση της απόφασης
για τον καθορισµό του ποσοστού της αναπηρίας, σχετικά µε την
απαλλαγή από την πληρωµή του φόρου ακινήτου µέσω ΔΕΗ, στο
80%.

18) Ο Βουλευτής Πιερίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΠΑΠΑΓΕΩΡΓΙΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Περιφερειακή  Διεύθυνση Πρω-
τοβάθµιας και Δευτεροβάθµιας Εκπαίδευσης Κεντρικής Μακεδο-
νίας,16ο ΔΣ Κατερίνης αιτείται χρηµατοδότησης για τη νέα σχο-
λική µονάδα του 16ου ΔΣ Κατερίνης ώστε να καλυφθούν λει-
τουργικές ανάγκες και ο εξοπλισµός µε ηλεκτρονικό και ψηφιακό
υλικό, καθώς και άλλες εκκρεµότητες.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου αιτείται την παρέµβαση του Υπουργείου για την έν-
ταξη των εποχικών εργαζοµένων, στο αεροδρόµιο Ηρακλείου,
στο Ταµείο Ανεργίας.

20) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Φαρµακευτικός Σύλλογος
Ηρακλείου αιτείται τη ρύθµιση του θέµατος έλλειψης προσωπι-
κού στην ΥΠΑΔ Ηρακλείου, ώστε να διεκπεραιώνεται επαρκώς ο
έλεγχος των συνταγών των φαρµακείων.

21) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου αιτείται την παράταση του χρόνου εργασίας των ερ-
γαζόµενων στη 13η Εφορεία Βυζαντινών Αρχαιοτήτων και στην
ΚΓ’ Εφορεία Αρχαιοτήτων Ελλάδος, ώστε να µπουν στη διαδικα-
σία επιδότησης από τον ΟΑΕΔ.

22) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Συµβολαιογραφικός Σύλλο-
γος Εφετείου Κρήτης εκφράζει τις θέσεις του και επισηµαίνει τα
προβλήµατα από την εφαρµογή  του ν. 4014/13-9-2011, σχετικά
µε τη ρύθµιση αυθαιρέτων.

23) Η Βουλευτής Δράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Κάτω Νευροκοπίου,
Νοµού Δράµας αιτείται την αύξηση των πιστώσεων που διατίθεν-
ται για τη συντήρηση των σχολικών κτηρίων στο  Δήµο .

24) Η Βουλευτής Δράµας κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΕΦΑΛΙΔΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Κάτω Νευροκοπίου,
Νοµού Δράµας αιτείται την παρέµβαση της Πολιτείας, προκειµέ-
νου να αποζηµιωθούν οι παραγωγοί πατάτας της περιοχής, oι
οποίοι υπέστησαν καταστροφικές ζηµιές, εξαιτίας της µικροκαρ-
πίας που έπληξε την περιοχή. 

25) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Μακρή, φιλόλογος στο
Γυµνάσιο του Bielefeld ζητεί την αναθεώρηση της απόφασης του

Υπουργείου σχετικά µε την αναστολή εγγραφών µαθητών στα
ελληνικά σχολεία της Γερµανίας, από το σχολικό έτος 2012 -
2013.

26) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Υπαλλήλων της Κεν-
τρικής Υπηρεσίας του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Ν.Π.Δ.Δ.
ζητεί την απόσυρση του νοµοσχεδίου για το ενιαίο µισθολόγιο
και την εργασιακή εφεδρεία και καταθέτει τις θέσεις του επ’
αυτού.

27) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµαρχος Καρύστου, Νοµού Ευβοίας αιτείται τη χορήγηση του
Φακέλου Μελέτης του Φορέα για την ίδρυση πάρκου ιχθυοκαλ-
λιεργειών, ισχυρίζεται ότι η µελέτη περιέχει ψευδή στοιχεία ως
προς τον περιβαλλοντικό χαρακτήρα  της περιοχής και ζητεί από
την Πολιτεία να λάβει γνώση της διαµορφωθείσης κατάστασης.

28) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο Κυθήρων αιτείται τη
διευθέτηση του θέµατος που έχει δηµιουργηθεί µε τη λειτουργία
των παραδοσιακών παζαριών του νησιού.

29) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  η Δηµοκρατική Ενωση Ελληνικής Μειονότη-
τας «Οµόνοια», Περιφέρειας Κορυτσάς εκφράζει την αντίθεσή
της στην αποµάκρυνση του Έλληνα Προξένου και ζητεί τη συµ-
παράσταση του ελληνικού κράτους προς τους Βορειοηπειρώτες.

30) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Ασηµουργών Ιωαν-
νίνων «η Γιαννιώτικη Τέχνη» αιτείται από την Πολιτεία την επίλυση
των προβληµάτων που αντιµετωπίζει ο κλάδος και ζητεί την ενί-
σχυση και  στήριξη της αργυροχρυσοχοϊας.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  o Φαρµακευτικός Σύλλογος Ηρα-
κλείου αιτείται την επίλυση του προβλήµατος που έχει
δηµιουργηθεί από την έλλειψη προσωπικού στην ΥΠΑΔ Ηρα-
κλείου.

32) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Συλλόγου Φίλων Σιδη-
ροδρόµων Καρδίτσας αιτείται την επίλυση του θέµατος που έχει
δηµιουργηθεί µε τη µη πληρωµή για ιατρικές δαπάνες των ασφα-
λισµένων σιδηροδροµικών, από 1ης Δεκεµβρίου 2010.

33) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Σοφάδων, Νοµού Καρδίτσης
ζητεί  την εξαίρεση της Ανω και Κάτω Κτιµένης από το ειδικό
τέλος που θα επιβληθεί µέσω ΔΕΗ, µέχρι να διορθωθεί η εσφαλ-
µένη δήλωση της επιφάνειας των οικιών στην περιοχή.

34) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Εργατoϋπαλληλικό Κέντρο
Ηρακλείου αιτείται την παρέµβαση του Υπουργείου για την έν-
ταξη των εποχικών εργαζοµένων στο αεροδρόµιο, στο Ταµείο
Ανεργίας.

35) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Λήµνου επισηµαίνει την ακα-
ταλληλότητα του πλοίου «Aqua Maria» που εκτελεί το δροµολό-
γιο Λαύριο - Αγιος Ευστράτιος-Λήµνος και ζητεί την αντικατά-
στασή του.

36) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι επιτυχόντες της προ-
κήρυξης του ν.2643/1998 του έτους 2008 ζητούν από την
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Πολιτεία την ολοκλήρωση της διαδικασίας κατάταξης στους πί-
νακες τοποθέτησης επιτυχόντων.

37) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο γεγο-
νός της τροφοδοσίας του ελληνικού στρατού µε φασόλια από
την Κίνα.

38) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Γενικός Οργανισµός Εγγείων
Βελτιώσεων Πηνειού- Αλφειού αιτείται χρηµατοδότησης για την
αποκατάσταση ζηµιών που υπέστη το δίκτυο από πληµµύρες.

39) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ  ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Εθνικής Γενικής Συνοµο-
σπονδίας Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου Ελλάδος εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του, για την πρόταση του ΓΕΣ/ΔΟΙ/ιγ, απορρό-
φησης του Ταµείου Αρωγής Αναπήρων και Θυµάτων Πολέµου
από τη ΔΕΠΑΘΑ και αιτείται την ως άνω απορρόφηση από την
Συνοµοσπονδία Αναπήρων Πολέµου. 

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο  Σύλλογος Υπαλλήλων Υπουρ-
γείου Εργασίας αιτείται την εξαίρεση του Υπουργείου Εργασίας
από το πολυνοµοσχέδιο.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   Ιατρικοί Σύλλογοι και φορείς κα-
ταθέτουν τις θέσεις τους και εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους
για την  ισοπεδωτική και αντιλαϊκή πολιτική που ακολουθεί η Κυ-
βέρνηση.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο  Πανελλαδικός Σύνδεσµος Πα-
ραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων εκφράζει τη δυσαρέσκειά
του για το νέο µισθολόγιο-βαθµολόγιο.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι Πρόεδροι  φορέων όπως η Πα-
νελλήνια Οµοσπονδία Συλλόγων Εργαζοµένων σε Ερευνητικά
Ιδρύµατα Ιδιωτικού Δικαίου, η Πανελλήνια ‘Ενωση Φαρµακο-
ποιών, το Εθνικό Κέντρο ‘Ερευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης
κ.λπ. εκφράζουν την έντονη δυσαρέσκειά του για τις συνέπειες
του νέου µισθολογίου-βαθµολογίου.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 18316/23-06-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αποστολάκου Γρηγορίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 74425/28-
09-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 22262/05-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Τσούκαλη Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6167 Β/20-09-

2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



3. Στην µε αριθµό 22352/07-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βαρδίκου Πυθαγόρα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6188 Β/28-09-

2011 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 22760/15-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου  Νικολάου  δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/

8828/12217/29-09-2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής Άµυ-
νας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 23433/23-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.900α/8841/

12233/29-09-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 80/18-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά
µε τη παροχή περιόδου χάριτος στα δάνεια των σεισµόπληκτων
επιχειρήσεων της 8ης Ιουνίου 2008 των Νοµών Αιτωλοακαρνα-
νίας, Αχαΐας και Ηλείας, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 90/18-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον Υπουργό Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την αντιµετώπιση της αυξηµένης λαθροµετα-
νάστευσης στη Λακωνία. 

Ο Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας και ερωτών
Βουλευτής κ. Γρηγόρης Αποστολάκος έχει το λόγο για να διατυ-
πώσει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Υφυπουργέ, η συγκεκρι-
µένη επίκαιρη ερώτηση έχει αιτιώδη συνάφεια µε ένα συγκεκρι-
µένο γεγονός. Ένα συγκεκριµένο γεγονός που ταλανίζει και
βασανίζει τη τοπική κοινωνία του Δήµου Ευρώτα της Λακωνίας.
Πρόκειται για την αντιµετώπιση της λαθροµετανάστευσης που
συνδέεται άρρηκτα µε το θέµα της επιδηµικής εµφάνισης ελο-
νοσίας στην περιοχή. Μία ασθένεια, η οποία είχε εξαφανιστεί επί
πάρα πολλά χρόνια από την Ελλάδα και την περιοχή µας, αυτήν
τη στιγµή τείνει να πάρει επιδηµικές διαστάσεις. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχει πλήρης αιτιολογική βάση, για να σας
πούµε τι κάνει το  Υπουργείο  και να µου δώσετε και συγκεκριµέ-
νες απαντήσεις, οι οποίες αναφέρονται και στην έγγραφη έκθεση
προστασίας του πολίτη για την αντιµετώπιση της λαθροµετανά-
στευσης. 

Εύλογα θα µπορείτε να µου πείτε και εσείς ή κάποιος, ο οποίος
ακούει ενδεχοµένως αυτήν τη στιγµή, τις εργασίες της Βουλής,
«τι σχέση έχει η επιδηµική ελονοσία µε τα θέµατα, που έχουν να
κάνουν µε τη λαθροµετανάστευση;». Προφανώς και έχει σχέση. 

Θα σας θυµίσω το εξής, για να σας δώσω το ερέθισµα να
απαντήσετε. Πριν από λίγες µέρες, στις 27 Σεπτεµβρίου, από την
ίδια θέση που καθόσαστε, ο Υπουργός Υγείας, απαντώντας σε
ερώτηση κοινοβουλευτικού ελέγχου άλλου συναδέλφου, ισχυρί-
στηκε τα εξής, µε τα οποία εγώ συµφωνώ απόλυτα. Είπε ότι
κύρια αιτία εµφάνισης –παρακαλώ προσέξτε το αυτό- της ελο-
νοσίας στην περιοχή του Δήµου Ευρώτα, στην περιοχή της Σκά-
λας και στην ευρύτερη περιοχή, είναι η αθρόα και χωρίς έλεγχο
εισροή λαθροµεταναστών ασιατικής προέλευσης, σε συνδυασµό
µε τις απαράδεκτες συνθήκες διαβίωσής τους. Μιλάει, δηλαδή,
για δύο χιλιάδες ανθρώπους περίπου. Μπορεί να είναι και παρα-
πάνω, µπορεί να είναι και λιγότεροι. 

Είπε επίσης ο αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Λοβέρδος, ότι είναι ει-
σαγόµενο το πρόβληµα και ότι η Ελλάδα  αδυνατεί να αντιµετω-
πίσει τα υγειονοµικά προβλήµατα από την παράνοµη µετανά-
στευση. Ο δε αρµόδιος Επίτροπος της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
σύµφωνα µε τις δηµόσιες διαβεβαιώσεις του κ. Λοβέρδου, κ.
Τζόν Ντάλι αναγνώρισε ότι λόγω του όγκου της παράνοµης µε-
τανάστευσης στην Ελλάδα, εµφανίστηκαν ξεχασµένες ασθένειες
όπως η ελονοσία. Από εκεί και πέρα  υπάρχει πλήρης συναρµο-
διότητα του Υπουργείου σας. 

Και πριν µου δώσετε την απάντηση, θα σας διαβάσω κάτι. Χθες
στην εφηµερίδα «ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ», ο Υπουργός Προστασίας του
Πολίτη –και µ‘ αυτό τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- κατέθεσε δηµόσια
τα εξής: «Όσοι αλλοδαποί έχουν πράγµατι δικαίωµα ασύλου ή
διεθνούς προστασίας, θα τους χορηγηθεί µε ταχύ και δίκαιο
τρόπο. Οι υπόλοιποι θα πρέπει να εγκαταλείψουν τη χώρα µας
είτε οικειοθελώς, είτε µε απέλαση, πάντοτε µε σεβασµό των δι-
καιωµάτων που τους αναγνωρίζει η εθνική και η ευρωπαϊκή νο-
µοθεσία. Πρέπει να στείλουµε ως Ελλάδα το µήνυµα ότι δεν
είµαστε χώρα παράνοµης µετανάστευσης, ούτε αντέχει η κοινω-
νία µας να γίνει  η αποθήκη των παρανόµων µεταναστών της Ευ-
ρώπης.». 

Εγώ συµφωνώ µε αυτά που είπε ο κύριος Παπουτσής και σας
καλώ να µου απαντήσετε τι κάνει το Υπουργείο Προστασίας του
Πολίτη σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση αυτού του µείζονος κοι-
νωνικού και εθνικού προβλήµατος, σε συνδυασµό µε τα τεράστια
προβλήµατα που δηµιουργεί στη δηµόσια υγεία και στη δηµόσια
τάξη της ευρύτερης περιοχής του Δήµου Ευρώτα. Αναφέροµαι
στη Σκάλα, στο Έλος και στις άλλες περιοχές του Νοµού Λακω-
νίας. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον  κ.

Αποστολάκο.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµµα-

νουήλ Όθωνας. 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είναι απόλυτα δικαιολογηµένη η ανησυχία που εκφράζει µέσα

από την επίκαιρη ερώτησή του ο συνάδελφος, γιατί πράγµατι ένα
επιδηµικό νόσηµα, που η ελληνική κοινωνία το είχε ξεχάσει επί
δεκαετίες, παρουσιάζει φαινόµενα επανεµφάνισης µε ιδιαίτερα
ανησυχητικά στατιστικά δείγµατα στη συγκεκριµένη περιοχή του
Δήµου Ευρώτα του Νοµού Λακωνίας, όπως περιέγραψε και ανέ-
φερε στην ερώτησή του ο συνάδελφος κ. Αποστολάκος. 

Ανέγνωσε ένα απόσπασµα από απάντηση του Υπουργού
Υγείας σ’ αυτήν την Αίθουσα, πριν από µερικές µέρες, στο οποίο
γίνεται αναφορά στα αίτια επανέµφανισης αυτού του φαινοµέ-
νου. 

Όµως, ο Υπουργός Υγείας και το Υπουργείο Υγείας και οι υπη-
ρεσίες του συνολικότερα, πέραν της πράγµατι υπαρκτής σύνδε-
σης της εµφάνισης του φαινοµένου της επιδηµικής αυτής νόσου
µε την ύπαρξη αυξηµένου αριθµού µεταναστών στη συγκεκρι-
µένη περιοχή, έχουν επισηµάνει ότι προέκυψε και από την παρά-
ληψη διενέργειας των αναγκαίων ψεκασµών αρχές του καλοκαι-
ριού, όπως επίσης θέλω να προσθέσω και την εξής διάσταση στο
γεγονός ότι πέραν της προσέλευσης και της κατάπλευσης µετα-
ναστών µέσω του θαλασσίου χώρου των Κυθήρων στην περιοχή
της Λακωνίας, υπάρχει, θα έλεγα, και η χωρίς πρόνοια και ιδιαί-
τερο ενδιαφέρον πρόσληψη αλλοδαπών από τους ντόπιους κα-
τοίκους για τη χρησιµοποίησή τους για αγροτικές εργασίες, για
ενοικίαση καταλυµάτων, χωρίς –επαναλαµβάνω- τη στοιχειώδη
πρόνοια ή το ενδιαφέρον της υγειονοµικής τους εξέτασης,
ούτως ώστε να αποφευχθούν τέτοια προβλήµατα.

Και νοµίζω ότι επειδή έχει ένα ιδιαίτερο ενδιαφέρον εδώ και
αρκετό καιρό ο κύριος συνάδελφος για το θέµα, γιατί υπάρχουν
και γραπτές ερωτήσεις που έχει υποβάλει και στο Υπουργείο
Υγείας και στο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη ξανά, γνωρίζει
ότι η Κυβέρνηση -και θέλω να επαναλάβω αυτή τη διαβεβαίωση-
βλέπει µε τη δέουσα σοβαρότητα το θέµα. Υπάρχει πλήρης συ-
νεργασία και συντονισµός ενεργειών κυρίως µε το Υπουργείο
Υγείας, αλλά και µε όλους τους άλλους φορείς που µπορούν να
συνεργήσουν και να συνεισφέρουν στην αποτελεσµατική αντιµε-
τώπιση του φαινοµένου. Ο Υπουργός Υγείας, όπως, επίσης, καλά
γνωρίζει ο κύριος συνάδελφος, έχει εκδώσει µια αυστηρότατη
υγειονοµική διάταξη από 26/9 η οποία εφαρµόζεται. Σε ό,τι
αφορά αυτήν τη διάσταση, την αµιγώς, ας πούµε, υγειονοµική,
θα επανέλθω στη δεύτερη παρέµβασή µου στα υπόλοιπα θέµατα
που έθιξε.

Και το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη έχει κινητοποιήσει
πλήρως τις υγειονοµικές του υπηρεσίες, ούτως ώστε προσωπικό
της Αστυνοµίας και των άλλων ενστόλων που εµπλέκονται στην
όποια διαδικασία, να προφυλάσσεται µέσα από ενηµέρωση και
συνεχείς ιατρικές εξετάσεις, αλλά και οι αλλοδαποί οι οποίοι συλ-
λαµβάνονται, να µεταφέρονται άµεσα είτε σε κέντρα υγείας είτε
στο νοσοκοµείο για τη νοσηλεία και την περαιτέρω αντιµετώπιση
των περιστατικών.

Θέλω, λοιπόν, σε ό,τι αφορά αυτό το θέµα της υγειονοµικής,
ας πούµε, προσέγγισης του θέµατος, να επαναλάβω τη διαβε-
βαίωση ότι η Κυβέρνηση και έχει γνώση και επαγρυπνεί και κάνει
τις δέουσες ενέργειες. Είναι γνωστό ότι υπήρξε πρόσφατα και
µια σύσκεψη µε πρωτοβουλία της Περιφέρειας Πελοποννήσου
παρουσία του αρµόδιου Υφυπουργού Υγείας κ. Αηδόνη, Γενικών
Γραµµατέων και εκπροσώπων του Υπουργείου Προστασίας του

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΖ’ - 24 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2011                                                                                            841



Πολίτη για τον καλύτερο δυνατό συντονισµό όλων των υπηρε-
σιών και των φορέων για την αντιµετώπιση του θέµατος.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό κ. Όθωνα.
Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Λακωνίας της Νέας Δηµο-

κρατίας κ. Γρηγόρης Αποστολάκος να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του.

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, µε
απογοητεύσατε. Εγώ δεν σας ζήτησα να µου πείτε τι κάνει το
Υπουργείο Υγείας ή η Περιφέρεια Πελοποννήσου ή ο Δήµος Ευ-
ρώτα. Τα γνωρίζουµε όλα αυτά. Σας έκανα ένα συγκεκριµένο
ερώτηµα. Τι κάνει το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και συγ-
κεκριµένα ο Αρχηγός και τα στελέχη της Ελληνικής Αστυνοµίας
σε ό,τι αφορά την εκτέλεση των καθηκόντων τους για την αντι-
µετώπιση αυτού του προβλήµατος; 

Το 90% της απάντησής σας αναφερόταν σε αρµοδιότητες
άλλων φορεών. Ξέρω πολύ καλά ότι ο Δήµος Ευρώτα έχει κάνει
πολύ καλά τη δουλειά του. Η Περιφέρεια Πελοποννήσου έχει
κάνει πολύ καλά τη δουλειά της. Ξέρω καλά την παρουσία του
Υπουργείου Υγείας και Πρόνοιας µε το ΚΕΕΛΠΝΟ, την παρουσία
του Παγκόσµιου Οργανισµού Υγείας, και τα αναφέρω αυτά για
να σας πω ότι στο µέτρο του δυνατού οι άνθρωποι έχουν κάνει
τη δουλειά τους πάρα πολύ καλά, οι περισσότεροι τουλάχιστον,
σε ό,τι αφορά τους τοπικούς φορείς που γνωρίζω εγώ.

Το µεγάλο ζητούµενο είναι γιατί δεν εφαρµόζεται η νοµιµό-
τητα, αγαπητέ κύριε Υπουργέ. Εδώ, έχουµε δύο νόµους για τη
διοικητική απέλαση. Εδώ θα πρέπει να βρείτε όλους αυτούς τους
λαθροµετανάστες, να τους εντοπίσετε, να τους καταγράψετε, να
τους ελέγξετε και εν ανάγκη να τους απελάσετε ή να τους απο-
µακρύνετε, εφόσον δεν τηρούν τις προϋποθέσεις του νόµου. 

Η διοικητική απέλαση, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, δεν είναι κάτι
που είναι αντίθετο στο νόµο και στην τάξη. Και θέλω να σας θυ-
µίσω κάτι, το οποίο ενδεχόµενα λησµονείτε. Η γενικότερη αρ-
ρυθµία η οποία επικρατεί στη χώρα αυτή και η διάλυση του
κράτους δεν θα πρέπει να δίνει το παραµικρό δικαίωµα στους
κρατικούς λειτουργούς να µην κάνουν καλά τη δουλειά τους. Η
διοικητική, λοιπόν, απέλαση για τους παρανόµως διαµένοντες
στην Ελλάδα είναι υποχρέωση της διοίκησης. Υπαγορεύεται από
κανόνες δηµοσίας τάξεως που δεν µπορεί κανένας να τους θέσει
σε λειτουργία υπό τη διακριτική του ευχέρεια. Ξέρετε ποιος τα
λέει αυτά; Όχι εγώ. Δεν τα λέει κάποιο κόµµα ή κάποιος Βουλευ-
τής, τα λέει το Συµβούλιο Επικρατείας µε τη νοµολογία του, την
3010, την 3011. Ο συµπαριστάµενος Υφυπουργός γνωρίζει πολύ
καλά το τι λέω αυτήν τη στιγµή. Και δεν απαιτείται η επίκληση
ουδενός δηµοσίου ή κοινωνικού συµφέροντος για να εφαρµόσει
τη νοµιµότητα. Το θεσµικό πλαίσιο υπάρχει. Είναι ο νόµος ο δικός
σας, ο ν. 3907/2011 µε το άρθρο 21 που παραπέµπει στο ν.
3386/05, για να κάνετε διοικητική απέλαση. 

Αυτό το οποίο συµβαίνει στη χώρα αυτή είναι απίστευτο. Εν
πάση περιπτώσει, αφ’ ης στιγµής υπάρχει αυτή η αιτιολογία ότι
σε ποσοστό 100% οφείλεται αυτή η ενδηµική παρουσία της ελο-
νοσίας στους παράνοµους µετανάστες ασιατικής προέλευσης,
από την οποία νοσούν Έλληνες και αλλοδαποί, οφείλετε ως
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη να παρέµβετε και να εφαρ-
µόσετε το νόµο. Αυτό σας ζητάµε. Αν η εφαρµογή του νόµου επι-
τάσσει και την απέλαση, να προχωρήσετε και στην απέλαση,
γιατί είναι συµβατό και µε την προάσπιση του δηµοσίου συµφέ-
ροντος, των κοινωνικών συµφερόντων και κυρίως της δηµόσιας
υγείας. 

Έλεος πια, δεν πάει άλλο. Θα πρέπει κάποτε να καταλάβουµε
ότι αυτό το παραµύθι πρέπει να τελειώσει. Δεν αναφέροµαι σε
εσάς προσωπικά που ξέρετε πόσο σας εκτιµώ. Αλλά έχω εδώ
µπροστά µου σωρεία εγγράφων από Αστυνοµικές Διευθύνσεις
από όλη την Ελλάδα. Απευθύνονται στη Διεύθυνση Αλλοδαπών,
αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, και ακούστε τι τους απαντούν: «Εµείς
δεχόµαστε έγγραφα απελάσεων, εφόσον οι αλλοδαποί είναι κά-
τοχοι ταξιδιωτικών εγγράφων» και επειδή δεν έχουν τέτοια έγ-
γραφα σηκώνουν τα χέρια ψηλά. Είναι λειτουργία κράτους αυτή,
κύριε Υφυπουργέ; 

Εγώ δεν επικαλούµαι κανένα άλλο επιχείρηµα. Κάποτε θα πρέ-

πει όλοι να συνειδητοποιήσουµε ότι είναι εθνική ανάγκη, κοινω-
νική υποχρέωση, πολιτική υποχρέωση να δώσουµε µια διέξοδο
στο χειµαζόµενο ελληνικό λαό, εφαρµόζοντας τη νοµοθεσία. Δεν
πάει άλλο πια. Διώξτε τους. Διώξτε τους, γιατί είστε υποχρεωµέ-
νοι και από το Σύνταγµα και από τη νοµοθεσία, η οποία ισχύει
για τα θέµατα αυτά τα οποία σας κάνω αυτήν τη συγκεκριµένη
ερώτηση του κοινοβουλευτικού ελέγχου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Γρηγόριο Αποστολάκο, Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρα-
τίας. 

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Προστασίας του Πολίτη κ. Εµ-
µανουήλ Όθωνας να δευτερολογήσει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Ο κύριος συνάδελφος δήλωσε απογοητευµένος, γιατί απήν-
τησα στην πρωτολογία µου σε θέµατα αρµοδιότητας περισσό-
τερο του Υπουργείου Υγείας, όπως ανέφερε, και σε γνωστά σε
αυτόν γεγονότα και πρωτοβουλίες γύρω από το θέµα. Μόνο που
και εγώ πρέπει να δηλώσω ότι απογοητεύοµαι όταν στη διαδικα-
σία κοινοβουλευτικού ελέγχου προφανώς άλλη ερώτηση υπο-
βάλλεται και άλλη ερώτηση εκφωνείται. Διότι, κύριε συνάδελφε,
το πρώτο ερώτηµα που έχετε στην επίκαιρη ερώτησή σας λέει
«εάν υπάρχει συνεννόηση µεταξύ των συναρµοδίων Υπουργείων
Υγείας και Προστασίας του Πολίτη για την αντιµετώπιση από
υγειονοµικής απόψεως αυτού του προβλήµατος» και επ’ αυτού
σας απάντησα. Δεύτερον, «σε ποιες ενέργειες έχετε προβεί για
την καταγραφή και τον υγειονοµικό έλεγχο, την αποµάκρυνση
και την απέλαση των λαθροµεταναστών από τη Λακωνία και την
Ελλάδα γενικότερα».

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Διαβάστε όλη την ερώτηση! 
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-

λίτη): Σας τη διάβασα. 
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Παρακαλώ, διαβάστε όλη την

ερώτηση για την κοινοβουλευτική τάξη, ολόκληρη, ό,τι γράφω
µέσα. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Θα υπαγορεύετε τις επιθυµίες σας, κύριε συνάδελφε,
στους συνεργάτες του γραφείου σας. 

Εγώ διαβάζω τα δύο ερωτήµατα. Τα διάβασα ολόκληρα και
πράγµατι…

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Σας παρακαλώ, να διαβάσετε
ολόκληρο το δεύτερο ερώτηµα. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Οι τρεις τελευταίες λέξεις του δευτέρου ερωτήµατος ανα-
φέρονται στο θέµα που αναπτύξατε αποκλειστικά. 

Εγώ απλά θέλω να συνοµολογήσετε -γιατί δεν υπάρχει κανέ-
νας λόγος αντιδικίας- στο γεγονός ότι και αυτά που είπα στην
πρωτολογία µου περιέρχονται στην ερώτηση που υποβάλατε και
για την οποία προσήλθα µε ευθύνη να σας απαντήσω… 

ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ να
διαβαστεί από εσάς ολόκληρο το δεύτερο ερώτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ας αφήσουµε τον κύριο
Υπουργό να απαντήσει. Θα διαβάσω µετά το δεύτερο ερώτηµα.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Εποµένως, τώρα ας µιλήσουµε για την ταµπακιέρα. 

Η κοινοβουλευτική τάξη και ο Κανονισµός σάς δίνουν ένα δί-
λεπτο στην αρχή να διαβάσετε το ερώτηµά σας. Μη θέλετε, λοι-
πόν, να καταναλώσω εγώ τα δύο από τα τρία λεπτά της οµιλίας
µου για να διαβάσω αυτό που έπρεπε να είχατε διαβάσει εσείς.
Κάνατε µία οµιλία γενικώς περί της αντιµετώπισης του φαινοµέ-
νου της µετανάστευσης. 

Είστε µέλος της Διαρκούς Κοινοβουλευτικής Επιτροπής και εί-
χατε συµβάλει πραγµατικά -και το λέω µε ειλικρίνεια- στη δια-
µόρφωση του νοµοθετικού πλαισίου που επικαλεστήκατε για τη
διαδικασία διοικητικής απέλασης, την αλλαγή διαδικασίας χορή-
γησης ασύλου και προστασίας σε όσους έχουν τις προϋποθέ-
σεις. 

Όλο αυτό το νέο πλαίσιο έχει, κύριε συνάδελφε, ένα κοµβικό
σηµείο, το οποίο λειτουργεί σε µεγάλο βαθµό και µε πάρα πολύ
καλά αποτελέσµατα. Το κοµβικό σηµείο, πίσω από το οποίο βρί-
σκεται και η ουσιώδης απάντηση στο καίριο ερώτηµά σας για τη
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διαχείριση των µεταναστευτικών ροών στη χώρα, έχει να κάνει
µε την ύπαρξη δοµών, είτε µε τη µορφή κέντρων πρώτης υποδο-
χής είτε µε τη µορφή κράτησης ή απέλασης των παρανόµων µε-
ταναστών. 

Πράγµατι, ο Υπουργός όπως είπατε κάνει µια συγκεκριµένη
αναφορά, την οποία έχουµε επαναλάβει πολλάκις και στην Αί-
θουσα αυτή. Λέµε δηλαδή ότι, ναι, η πολιτική βούληση του
Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη και της Κυβέρνησης είναι
όσοι έχουν τις προϋποθέσεις να τύχουν διεθνούς προστασίας,
να έχουν αυτές τις διαδικασίες, ενώ όσοι δεν έχουν -είτε οικειο-
θελώς είτε µε τη διαδικασία της απέλασης- πρέπει να γυρίσουν
στις πατρίδες τους ή εν πάση περιπτώσει να πάνε κάπου αλλού,
γιατί η ελληνική κοινωνία έχει εξαντλήσει τα περιθώρια αφοµοί-
ωσης µεταναστών από τα προηγούµενα χρόνια. 

Όπως ξέρετε πολύ καλά και αυτό ακόµα που επικαλεστήκατε,
τα έγγραφα από τη Διεύθυνση Αλλοδαπών, η ύπαρξη ταξιδιωτι-
κών εγγράφων είναι προϋπόθεση. Το ξέρετε -γιατί είστε έγκριτος
νοµικός- ότι είναι προϋπόθεση για να ολοκληρωθεί η διαδικασία
απέλασης. 

Με βάση τις ευρωπαϊκές και διεθνείς συνθήκες και τις διαδι-
κασίες που επιβάλλονται, η µοναδική επαναλαµβάνω πραγµατικά
ουσιαστική λύση για να αδειάσουν οι δρόµοι, οι πόλεις της
χώρας, όπως ο Δήµος Ευρώτα, είναι να υπάρξουν αξιοπρεπείς
και µε σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα χώροι φιλοξενίας,
κράτησης ή πρώτης υποδοχής για τους µετανάστες εκείνους
που δεν έχουν τις προϋποθέσεις νόµιµης παραµονής µέχρι να
ολοκληρωθούν οι διοικητικές και άλλες διαδικασίες. 

Ξέρετε επίσης πολύ καλά ότι σ’ αυτήν την προσπάθεια δεν
υπάρχει πνεύµα συνεργασίας, βοήθειας και κατανόησης, όπου
προσπαθήσουµε να φτιάξουµε τέτοιους χώρους. Εγώ καταλα-
βαίνω τις ανησυχίες. Επειδή υπάρχουν πάντα πρόθυµοι και επι-
τήδειοι να κινδυνολογούν, λέγοντας ότι σε όποια περιοχή της
χώρας χωροθετηθεί τέτοια δοµή, θα κουβαλήσουµε τους µετα-
νάστες του κέντρου της Αθήνας, θα αδειάσουµε την Αθήνα και
θα φορτώσουµε τη Θράκη, τη Σάµο, τη Λακωνία, την Κρήτη ή
οποιοδήποτε άλλο µέρος, θέλω για άλλη µια φορά να διαβεβαι-
ώσω ότι ο προγραµµατισµός του Υπουργείου είναι για χωροθέ-
τηση τέτοιων δοµών για τη διαχείριση του µεταναστευτικού, του
παράνοµου πληθυσµού, που αφορά το τοπικό και περιφερειακό
επίπεδο κάθε περιοχής και είναι κρίσιµη παράµετρος για να δια-
χειριστούµε το πρόβληµα. 

Πάντως θέλω να επαναλάβω ότι σταθερή και πάγια επιδίωξή
µας, κύριε συνάδελφε, είναι να υλοποιήσουµε αυτήν τη δέ-
σµευση –και θέλουµε τη βοήθεια και τη συνεργασία σας σ’ αυτό-
ότι δηλαδή σε αυτήν τη χώρα πια θα ζουν και θα εργάζονται όσοι
έχουν τις νόµιµες προϋποθέσεις ή όσοι έχουν τις προϋποθέσεις
να τυγχάνουν διεθνούς προστασίας ή ασύλου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

Όθωνα, Υφυπουργό Προστασίας του Πολίτη. 
Διαβάζω το δεύτερο ερώτηµα της ερωτήσεως του κ. Αποστο-

λάκου: «Σε ποιες ενέργειες έχει ή πρόκειται να προβεί το Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη για τον εντοπισµό και την
καταγραφή, τον υγειονοµικό έλεγχο, την αποµάκρυνση και την
απέλαση λαθροµεταναστών από τη Λακωνία και την Ελλάδα αν-
τίστοιχα;»

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΟΘΩΝΑΣ (Υφυπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ διαβάστε και το πρώτο ερώ-
τηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Διαβάζω και το πρώτο
ερώτηµα: «Έχει υπάρξει συνεννόηση µεταξύ των συναρµοδίων
Υπουργείων Υγείας και του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη,
για την αντιµετώπιση του οξυµένου προβλήµατος λαθροµετανά-
στευσης στην περιοχή και των συνεπειών, που αυτό προκαλεί
στη δηµόσια υγεία;».

Νοµίζω, λοιπόν, ότι υπήρξαν απαντήσεις και οι τοποθετήσεις
του κ. Αποστολάκου.

Η τρίτη µε αριθµό 98/18-10-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας,
κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-

κτύων, σχετικά µε την λειτουργία της Ακαδηµίας Εµπορικού Ναυ-
τικού Μακεδονίας στη Νέα Μηχανιώνα, δεν θα συζητηθεί λόγω
κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 95/18-10-2011 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού, κ. Αλέξανδρου Χρυσανθακόπουλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά
µε την κατασκευή εργοστασίου επεξεργασίας αστικών στερεών
αποβλήτων στο Νοµό Αχαΐας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χρυσανθακόπουλου θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτι-
λίας, ο κ. Αθανάσιος Μωραΐτης.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Αχαΐας του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού, ο κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος, να
διατυπώσει την ερώτησή του. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Στην Αχαΐα υποφέρουµε κυριολεκτικά από το πρόβληµα της
αποκοµιδής των σκουπιδιών και σαφώς από την προοπτική της
κατασκευής ενός εργοστασίου, το οποίο θα παραλάβει τα στε-
ρεά απόβλητα κι εδώ τίθενται ορισµένα ερωτήµατα σε σχέση µε
την τεχνολογία, για την καύση, για την κοµποστοποίηση και µια
σειρά άλλες κινήσεις. 

Η ερώτησή µου δεν αναφέρεται στο τεχνικό µέρος του ζητή-
µατος, αλλά στο  πολιτικό, για τη µεγάλη καθυστέρηση. Γιατί
υπήρξε µία προηγούµενη προθεσµία, όπου έπρεπε στις 30-06-
2011 να κατατεθούν οι προτάσεις, στην οποία προθεσµία δεν
υπήρξε συνέπεια. Κι εδώ θα ήθελα εκ µέρους του Υπουργού να
απαντηθεί ποιοι φέρουν την ευθύνη αυτής της καθυστέρησης,
ποιοι κωλυσιέργησαν, ποιοι δεν ήταν συνεπείς, ποιοι δεν είχαν
πρόταση, τι έγιναν τα τεύχη δηµοπράτησης, ποιοι ζήτησαν ανα-
θεώρηση των προηγούµενων συµφωνιών, τι κάνει ο ενδιάµεσος
φορέας ο οποίος έχει αναλάβει αυτήν την υπόθεση, ποιοι έχουν
τον εισηγητικό χαρακτήρα και πώς το Υπουργείο προσπαθεί να
εντάξει το έργο. Γιατί, σαφώς, όλη η Ελλάδα έχει τα ίδια προ-
βλήµατα και έχουµε την αγωνία µήπως ο φόρτος των αιτήσεων
και των αιτηµάτων, µέσα σ’ αυτήν την οικονοµική στενωπό, δηµι-
ουργήσει και θέµατα απένταξης. Και, βέβαια, έχει να κάνει επί-
σης και µε τους χαµηλούς ρυθµούς απορρόφησης από το ΕΣΠΑ
των συγκεκριµένων κονδυλίων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ξέρετε, όσο καθυστερεί ένα έργο, κύριε Υπουργέ, τόσο πιο
πολλοί οι κίνδυνοι το έργο αυτό να γίνει και σε λάθος βάση είναι
µεγαλύτεροι. Γιατί η απόφαση της τελευταίας στιγµής είναι µία
απόφαση που δεν έχει και την ωριµότητα. Και δεν αναφέροµαι
στο σκέλος της κοινωνικής συναίνεσης και της στάσης των φο-
ρέων της περιοχής αλλά αναφέροµαι στο περιεχόµενο. 

Έτσι, λοιπόν, υπάρχουν δύο σαφείς ερωτήσεις, µετά τις αν-
τιρρήσεις που είχε εκφέρει και ο Δήµος Πάτρας αν κινδυνεύει το
έργο µε απένταξη και ο χρονικός ορίζοντας για την υλοποίηση
και την ολοκλήρωση αυτού του έργου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.
Αλέξανδρο Χρυσανθακόπουλο, Βουλευτή του ΛΑΟΣ. 

Παρακαλούµε τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, κ. Αθανάσιο Μωραΐτη, να απαντήσει στην επί-
καιρη ερώτηση του κ. Χρυσανθακόπουλου.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να ξεκινήσω ξεκαθαρίζοντας ορισµένα πράγµατα,
διότι στο εν λόγω θέµα το οποίο περιγράψατε -και είναι ακριβώς
έτσι, η Πάτρα και η ευρύτερη περιοχή αντιµετωπίζει µεγάλο πρό-
βληµα µε τα σκουπίδια- υπάρχει µία πάρα πολύ µεγάλη παρα-
πληροφόρηση, όχι βεβαίως από εσάς -και σε µέσα το είδαµε
γραµµένο και γενικώς µία φιλολογία, πάρα πολύ καιρό- ότι το
έργο αυτό απεντάσσεται. 

Εδώ θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι. Το έργο αυτό δεν κινδυνεύει
µε καµµία απένταξη, αγαπητέ συνάδελφε. Δεν κινδυνεύει γιατί
το έργο αυτό δεν έχει ενταχθεί ποτέ στο ΕΣΠΑ και ο λόγος βε-
βαίως που δεν έχει ενταχθεί είναι ότι δεν έχει ολοκληρωθεί
ακόµη η απαιτούµενη διαδικασία, όπως προβλέπεται βάσει των
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κανονισµών και των όρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 
Εγώ, σε καµµία περίπτωση, σήµερα δεν θα µπω στη διαδικασία

να σας περιγράψω τεχνικά στοιχεία για το πού ναυάγησε η ιστο-
ρία ή ποιοι έχουν ευθύνη. Θέλω να πιστεύω –και το πιστεύω αυτό
που σας λέω- ότι ξέρετε πολύ καλύτερα και εσείς και ο Αχαϊκός
λαός πού είναι αυτές οι ευθύνες. 

Όµως, θέλω να πω κάποια πράγµατα που έχουν µεγάλη ση-
µασία και αφορούν το ιστορικό αυτής της υπόθεσης. Θέλω να
ξεκαθαρίσω και να πω ότι η εκχώρηση αρµοδιοτήτων διαχείρισης
για πράξεις του επιχειρησιακού προγράµµατος «ΕΠΕΡΑ» έγινε
31-8-2010, όπου πήγαν από το «ΕΠΕΡΑ» 60.000.000 ευρώ στην
Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας. 

Στη συνέχεια η Διαχειριστική της Περιφέρειας Δυτικής Ελλά-
δας εξέδωσε δυο προσκλήσεις. Η µία πράγµατι είναι όπως την
περιγράψατε. Έληξε στις 30-6-2011 και δεν υπήρχε καµµία πρό-
ταση µέχρι εκείνη τη στιγµή. Βεβαίως, υπάρχει µια δεύτερη πρό-
σκληση που η διαχειριστική αρχή εξέδωσε τώρα στις 16-9-2011
για την υποβολή πρότασης έργου, προκειµένου  να χρηµατοδο-
τηθεί το έργο «Κατασκευή εργοστασίου επεξεργασίας αστικών
στερεών αποβλήτων Νοµού Αχαΐας».

Θέλω, λοιπόν, να ξεκαθαρίσω ότι ακόµη µέχρι σήµερα δεν έχει
υποβληθεί καµµία πρόταση µε το τεχνικό δελτίο του έργου και
συνεπώς δεν µπορεί ακόµη να ενταχθεί κανένα έργο σηµαντικό
για την περιοχή της Πάτρας και της Αχαΐας στο ΕΣΠΑ. 

Με βάση τα αποτελέσµατα της πρώτης άγονης πρόσκλησης
του 2010 και µε πόρους αδιάθετους εδώ και ένα χρόνο, από το
ΥΠΕΚΑ –και αυτό πρέπει να κρατήσετε σήµερα- στο στάδιο τρο-
ποποίησης της αρχικής ΚΥΑ, ώστε να περιλαµβάνει τη χρηµατο-
δότηση όλων των έργων διαχείρισης απορριµµάτων στην
Περιφέρειας δυτικής Ελλάδας –σύµφωνα µε τον περιφερειακό
σχεδιασµό, ο οποίος υπάρχει στη Δυτική Ελλάδα- προβλέπεται
κατασκευή τριών εργοστασίων επεξεργασίας στερεών αποβλή-
των στην Αχαΐα, την Ηλεία και την Αιτωλοακαρνανία. 

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις ειδικές συνθήκες της τρέχουσας οι-
κονοµικής συγκυρίας θα πρέπει να εκδοθεί νέα πρόσκληση. Γι’
αυτό έχει ενηµερωθεί και η περιφέρεια, µε την οποία πράγµατι
έχουµε µια πάρα πολύ καλή συνεργασία και πιστεύω ότι πράγ-
µατι θέλει γρήγορα να λύσει αυτό το µεγάλο θέµα. Θα υπάρξει,
λοιπόν, µια νέα πρόσκληση ώστε να µπορέσουµε να ξεµπλοκά-
ρουµε το θέµα και βεβαίως µε κύριο στόχο να περιλαµβάνεται
και η µόχλευση ιδιωτικών κεφαλαίων για τα τρία αυτά µεγάλα
έργα στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας.

Αυτό προκύπτει από το γεγονός ότι οι διαθέσιµοι πόροι που
υπάρχουν δεν επαρκούν για τη συνολική χρηµατοδότηση κάθε
συγχρηµατοδοτούµενου έργου. Δεν πρέπει να λύσουµε το θέµα
µε τα σκουπίδια µόνο στον τόπο µας, αγαπητέ συνάδελφε. Πρέ-
πει να λύσουµε το πρόβληµα των σκουπιδιών σε όλη την Ελλάδα.
Τα χρήµατα είναι συγκεκριµένα, γι’ αυτό ακριβώς ο στόχος που
µπαίνει από την Κυβέρνηση –και αυτή είναι απόφαση της Κυβέρ-
νησης- είναι να υπάρχει µόχλευση αυτών των ιδιωτικών κεφα-
λαίων και µέσω ΣΔΙΤ, για να µπορέσουν να προχωρήσουν αυτά
τα πολύ σηµαντικά έργα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω την πρώτη µου τοποθέτηση περνώντας στο θέµα του
χρόνου, επειδή το αναφέρατε. Σας λέω, λοιπόν, ότι οι προθε-
σµίες είναι οι εξής: Έως τις 31-12-2013 έχει χρόνο να συµβασιο-
ποιηθεί το έργο µε τον ανάδοχο κατασκευής τους και έως τις
31-12-2015 να ολοκληρωθεί η κατασκευή. 

Το αναφέρω αυτό γιατί έχουµε χρόνο µπροστά µας, αρκεί
όµως ο καθένας να αναλάβει τη µικρή ή µεγάλη ευθύνη του,
ώστε να µπορέσει αυτό το συγκεκριµένο έργο, που αφορά την
Πάτρα και περιλαµβάνεται στον περιφερειακό σχεδιασµό, να
προχωρήσει. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Βου-

λευτής Αχαΐας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αλέξαν-
δρος Χρυσανθακόπουλος να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή
του. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Το πρώτο θέµα είναι
ότι πράγµατι παρήλθε µια περίοδος, η οποία ήταν άγονη και έλη-

ξαν οι προθεσµίες και δίχως να ιδρώνει το αυτί κανενός. Το δεύ-
τερο είναι πως το ίδιο το Υπουργείο στις προσκλήσεις-προκηρύ-
ξεις αναφέρει για το Πρόγραµµα ΕΣΠΑ ότι θα χρηµατοδοτηθεί
µε το 85% από το Ταµείο Συνοχής το συγκεκριµένο έργο που
έχει να κάνει µε την κατασκευή εργοστασίου επεξεργασίας αστι-
κών στερεών αποβλήτων Αχαΐας. 

Αυτό απευθύνεται στους ΦΟΔΣΑ µε αρµοδιότητα την περιφε-
ρειακή ενότητα Αχαΐας. Το έργο διαχείρισης στερεών αποβλήτων
περιλαµβάνει έργα ΧΥΤΑ, ΧΥΤΥ, ΣΜΑ, µονάδες επεξεργασίας ορ-
γανικού κλάσµατος, κέντρα διαχωρισµού ανακυκλώσιµων υλι-
κών, εργοστάσια µηχανικής ανακύκλωσης και κοµποστοποίησης.
Κάνει και την περιγραφή, το ύψος είναι 60 εκατοµµύρια και πε-
ρίοδος υποβολής είναι την 01-10-2011 έως 28-02-2012. Βέβαια,
η περιφέρεια είναι ο αποδέκτης αυτών των προτάσεων. Πράγ-
µατι, η περιφέρεια και σε περίληψη αλλά και σε πλήρης έκδοση
της από 16-09 ανοικτής πρόσκλησης ζητάει τις συγκεκριµένες
προσφορές. 

Το ζήτηµα είναι ποιοι εµπλέκονται σε αυτήν την υπόθεση και
ποιο είναι το πραγµατικό τους ενδιαφέρον. Ο χρόνος χάνεται.
Μέρα µε µέρα που χάνεται ο χρόνος, τίθενται πάρα πολλά ζητή-
µατα. Το τεχνικό ζήτηµα κινδυνεύει να αποτελέσει και το λόγο –
που δεν αφορά το Υπουργείο- να απενταχθεί το έργο, δηλαδή
να µην ενταχθεί ποτέ, όπως είπατε. Μέχρι τώρα ποτέ δεν έχει εν-
ταχθεί, δεν έχει προηγηθεί η τεχνική διαδικασία, δεν έχουν γίνει
οι απλές προεργασίες που να πιστοποιούν Ένωση την ωριµό-
τητα, ως ορίζει πλέον η Ευρωπαϊκή Ένωση, για να µπορούν να
εντάσσονται τα έργα. Βέβαια, ένα έργο πρέπει να ολοκληρωθεί.
Έχει συγκεκριµένο ορίζοντα.

Είπατε εσείς ότι είναι µέχρι το 2015, αλλά εάν δεν ενταχθεί
µέχρι τις 28-02-2012, πολύ φοβούµαστε ότι πλέον µε το συνω-
στισµό που υπάρχει σε όλη την Ελλάδα και µε τα προβλήµατα
που πολλαπλασιάζονται, θα βρεθούµε εκτός. 

Εµείς πρέπει να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Ποιος
είναι ο κύριος φορέας, η κύρια δυναµική αυτής της υπόθεσης;
Είναι ο Νοµός Αχαΐας µε έναν από τους µεγαλύτερους δήµους
της χώρας, την Πάτρα. Θα θέλαµε να ξέρουµε εάν έχει αλληλο-
γραφία, εάν έχει επικοινωνία µαζί σας, εάν υπάρχει επίσκεψη του
κυρίου δήµαρχου και συνεργασία, εάν ήρθαν τουλάχιστον οι αν-
τιδήµαρχοι, εάν υπάρχει σαφές ενδιαφέρον εκ µέρους τους. Αρ-
χικά είχαν φωτογραφηθεί οι κατασκευαστές. Αυτό δεν µε αφορά.
Δεν υπεισέρχοµαι στο ζήτηµα του ποιος. Με ενδιαφέρει το απο-
τέλεσµα.

Όλος ο κόσµος στην περιοχή αγωνιά για το συγκεκριµένο ζή-
τηµα. Γνωρίζετε πώς διογκώνονται τα προβλήµατα. Ξέρετε ότι
πολύ σύντοµα στην Πάτρα ο ΧΥΤΑ στην Ξερόλακκα θα κλείσει,
διαφορετικά θα αναγκαστεί να παραιτηθεί ο ίδιος ο δήµαρχος
στο τέλος του έτους, αν δεν το καταφέρει. Καταλαβαίνετε την
αγωνία που έχουµε όλοι µαζί για αποτελέσµατα και ουσία.

Κύριε Υπουργέ, το Υπουργείο ανακοίνωσε την προκήρυξη του
έργου. Ο περιφερειάρχης έπραξε το καθήκον του. Θέλουµε να
µας πείτε ποια είναι τα επόµενα βήµατα και αν πραγµατικά προ-
λαβαίνουµε στο επόµενο διάστηµα να είµαστε και στο πλαίσιο
που θέτει η Ευρωπαϊκή Ένωση και στη νοµοθεσία την οποία έχει
ψηφίσει η ελληνική πολιτεία και στη δυνατότητα επίσης, που
υπάρχει για τη χρηµατοδότηση. Διότι, πολύ φοβούµαστε ότι ξαφ-
νικά για το συγκεκριµένο πρόγραµµα, για το συγκεκριµένο τοµέα
ο οποίος περιγράφεται από το ΕΣΠΑ, θα υπάρξει κορεσµός.
Υπάρχει υποπαράγραφος ως γνωστόν σε εµάς, ότι εάν προηγη-
θούν από αλλού προτάσεις που θα απορροφήσουν τα κονδύλια,
εµείς να µην προλάβουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ.
Θάνος Μωραΐτης για τη δευτερολογία του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Αντιλαµβάνοµαι σε πάρα πολύ µεγάλο βαθµό την αγωνία του
συναδέλφου. Είµαι κι εγώ Βουλευτής της περιφέρειας και γνω-
ρίζω πάρα πολύ καλά το µεγάλο πρόβληµα µε τα σκουπίδια που
έχουν και άλλες πόλεις, αλλά πάνω από όλα η Πάτρα.

Αναφέρατε και συγκεκριµένα παραδείγµατα. Δεν θέλω να µπω
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-και δεν θα το κάνω- στο τεχνικό κοµµάτι του έργου, ούτε σε κά-
ποιες άλλες πληροφορίες που φέρατε στη συζήτησή µας.

Θέλω, όµως, να ξεκαθαρίσω κάτι που θεωρώ πάρα πολύ ση-
µαντικό. Είναι πολιτική βούληση της Κυβέρνησης και είναι από-
φαση που έχει παρθεί και είναι συγκεκριµένη η εκχώρηση που
έχει γίνει προς την Περιφέρεια της Δυτικής Ελλάδος και τα 60
εκατοµµύρια είναι µία πραγµατικότητα. Αυτά τα λεφτά υπάρχουν
ακριβώς γι αυτό το σκοπό, για να µπορέσουν να ολοκληρωθούν
τα τρία έργα στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδος.

Είναι πλέον δικό µας θέµα –κι όταν λέω δικό µας καταλαβαί-
νετε πολύ καλά- της περιφέρειας, του δήµου, όλων εκεί, για να
µπορέσουµε να προχωρήσουµε αυτό το έργο. Πρέπει να πά-
ρουµε αποφάσεις. Δεν µπορούµε πλέον να προχωρήσουµε.

Εγώ σας ανέφερα πριν τη διαδικασία που το ΥΠΕΚΑ πλέον
βάζει -και πολύ σωστά τη βάζει- και την οριοθετεί, ότι θα πρέπει
από κοινού να βγει µια πρόσκληση και για τα τρία έργα. Καλώς
το κάνει αυτό. Πιστεύω ότι µπορεί να χάσουµε ένα µήνα, αλλά
θέλω να πιστεύω ότι θα δούµε να έρχεται η λύση του προβλήµα-
τος και βεβαίως, θα ξεπεράσουµε και κάποια άλλα ζητήµατα που
υπάρχουν.

Θέλω, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, να ξεκαθαρίσω ότι δεν νο-
µίζω ότι θα έχουµε πρόβληµα µε το συγκεκριµένο εργοστάσιο.
Πράγµατι υπάρχουν και άλλες αιτήσεις, πράγµατι υπάρχει ένα
πάρα πολύ µεγάλο ενδιαφέρον. Αυτό, όµως, το οποίο θέλω να
κατανοήσετε είναι ότι για το εργοστάσιο της Πάτρας τα χρήµατα
έχουν εκχωρηθεί, είναι συγκεκριµένο το ποσό και αυτό το οποίο
θα κάνουµε όλοι είναι να µπορέσουµε πράγµατι να ολοκληρωθεί
αυτή η διαδικασία το συντοµότερο δυνατό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πρώτη µε αριθµό 84/18-10-

2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αχµέτ Χατζηοσµάν προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
ενίσχυση της καπνοκαλλιέργειας στο πλαίσιο της νέας Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 91/18-10-2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-
ρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Γεωργίου
Κασαπίδη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εφαρµογή των όρων ασφαλείας
και υγιεινής των εργαζοµένων στα εργοστάσια παραγωγής ηλε-
κτρικής ενέργειας, δεν συζητείται, επίσης λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Σειρά έχει η τέταρτη µε αριθµό 94/18-10-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Αποστο-
λάτου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων καταπολέµησης της βίας κατά των
γυναικών, των παιδιών και των ηλικιωµένων.

Στην ερώτηση του Αντιπροέδρου κ. Βαΐτση Αποστολάτου θα
απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Μάρκος Μπόλαρης.

Παρακαλείται ο Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Α’
Πειραιώς του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτσης Απο-
στολάτος να διατυπώσει την ερώτησή του.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, σε όλες τις κοινωνίες, σε όλες τις κοινωνικές
τάξεις ανά τον κόσµο εντοπίζεται το φαινόµενο άσκησης βίας και
ιδιαίτερα στις λεγόµενες «ευπαθείς κοινωνικές οµάδες», όπως
είναι οι γυναίκες, τα παιδιά και οι ηλικιωµένοι. Σε περιόδους,
όµως, κρίσης, όπως αυτή που βιώνουµε, το συγκεκριµένο φαι-
νόµενο γιγαντώνεται και µετατρέπεται σε απόλυτη παθογένεια.

Έβλεπα σήµερα τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας των Φύλων,
που είναι και ο αρµόδιος κυβερνητικός φορέας για την υλοποί-
ηση προγραµµάτων αντιµετώπισης της βίας, ειδικά κατά των γυ-
ναικών, να διαπιστώνει την ολοένα µεγαλύτερη αύξηση του
αριθµού των κακοποιηµένων γυναικών στη χώρα µας. Είναι βέ-
βαιο ότι µε συγκεκριµένες δράσεις έχουν ήδη κάνει σηµαντικά

βήµατα προς την κατεύθυνση της αντιµετώπισης του προβλήµα-
τος. Επαναλαµβάνω ότι µιλώ για τη Γενική Γραµµατεία Ισότητας
των Φύλων.

Την ίδια στιγµή ένας στους δέκα ανήλικους υφίσταται σωµα-
τική, φραστική ή ψυχολογική βία εντός της οικογένειας, αλλά κυ-
ρίως εντός της σχολικής κοινότητας, όπου τίθεται πια θέµα
παντελούς έλλειψης ασφάλειας και αδυναµίας αντιµετώπισης
της κατάστασης από το εκπαιδευτικό προσωπικό.

Τέλος, αντίστοιχο είναι και αυτό που συµβαίνει µε τους ηλικιω-
µένους, οι οποίοι στην πλειονότητά τους έχουν αφεθεί στη µο-
ναξιά και τη φυσική αδυναµία τους. Παραµένουν χωρίς την
παροιµιώδη απαραίτητη στοιχειώδη φροντίδα και είναι τα εύκολα
θύµατα, αν θέλετε, των βίαιων ενστίκτων που αναπτύσσονται
στους ανθρώπους σήµερα περισσότερο από κάθε άλλη φορά
λόγω των συνθηκών που βιώνουµε και γνωρίζουµε και που γεν-
νούν απογοήτευση αγανάκτηση και ό,τι άλλο αυτό συνεπάγεται.

Θα σας πω απλώς ότι η χώρα µας κατέχει τα πρωτεία στη γε-
νετήσια σεξουαλική παρενόχληση των ηλικιωµένων στην εγκα-
τάλειψή τους και προπαντός στη σωµατική κακοποίησή τους.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι µιλάµε για βία «ντόµινο», για µια
βία µε πολλαπλές εκφάνσεις, εκφράσεις και µε διαφορετικούς
αποδέκτες, αδύνατους πάντα, ξεκινώντας από την οικιακή βία,
τη βία από τους συντρόφους, τις σεξουαλικές επιθέσεις φθάνον-
τας στην άκρατη βία αδίστακτων κακοποιών και παθογενειών
εξαιρετικά παθολογικών. 

Χωρίς αυτό να είναι άλλοθι, εδώ ακριβώς έγκειται η αναγκαιό-
τητα της δικής σας παρέµβασης, γιατί όλα αυτά ξεκινούν και τε-
λειώνουν µε ό,τι ονοµάζουµε υγεία, υγεία πνευµατική, υγεία
σωµατική, υγεία ψυχική. Αυτός είναι ακριβώς ο λόγος που απαι-
τείται ένας συντονισµός, µια συνεργασία δράσεων, συνέργεια
από τα συναρµόδια Υπουργεία, µε πρώτο το δικό σας, µετά το
Υπουργείο Εσωτερικών, το Υπουργείο Παιδείας και το Υπουργείο
Προστασίας του Πολίτη εν τέλει.

Δεδοµένου, λοιπόν, όλων αυτών των ανωτέρω και της κρισι-
µότητας της όλης κατάστασης, η οποία όσο πάει και διογκώνε-
ται, ερωτάσθε:

Υπάρχει συγκεκριµένος σχεδιασµός για την πρόληψη, αντιµε-
τώπιση καταπολέµηση και εξάλειψη της βίας κατά των γυναικών,
των παιδιών και των ηλικιωµένων σε συνεργασία –επαναλαµ-
βάνω- µε τα συναρµόδια Υπουργεία;

Δεύτερον, µε ποιο τρόπο θα ενισχύσει το Υπουργείο σας το
σηµαντικό έργο όλων των δοµών κοινωνικής και ψυχολογικής
υποστήριξης των θυµάτων βίας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον Αν-

τιπρόεδρο και Βουλευτή Α’ Πειραιώς του ΛΑΟΣ, κ. Βαΐτση Απο-
στολάτο.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Μάρκος Μπόλαρης να απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση
του κυρίου Αντιπροέδρου.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Πρόεδρε, επιλέξατε σοφά ένα ευαίσθητο θέµα της κοι-
νωνίας, όπως, επίσης, εύστοχα υπογραµµίσατε πως τα φαινό-
µενα αυτά της βίας σε περιόδους κρίσης αυξάνονται. Βέβαια, η
φτώχεια είναι διαχρονική -εντείνεται τώρα- και όταν υπάρχουν οι
ευαίσθητες αυτές κοινωνικές οµάδες, που είναι οι φτωχοί, που
είναι οι µετανάστες, εκεί πάντοτε έχουµε αυτά τα φαινόµενα.

Κάνοντας, λοιπόν, κάποιες σκέψεις γενικά, θα σας έλεγα ότι η
καταπολέµηση είναι πρώτιστα θέµα παιδείας. Από εκεί ξεκινούµε.
Αλλά, αυτό δεν είναι το αντικείµενο της ερώτησής σας. Εγώ κα-
ταλαβαίνω και δεν επιχειρώ υπεκφυγή. Το θέµα είναι τι κάνει το
Υπουργείο Υγείας σ’ αυτήν την κρίσιµη στιγµή για να αντιµετω-
πιστούν αυτά τα φαινόµενα.

Θα σας πω, λοιπόν, αρχικά τις παρεµβάσεις, οι οποίες γίνονται
µε αρκετούς τρόπους. Βασικός µοχλός, όµως, είναι το Εθνικό
Κέντρο Κοινωνικής Αλληλεγγύης, το ΕΚΚΑ, το οποίο έχει µία
σειρά από δράσεις. Αυτό έχει στηθεί εξ ορισµού για να απευθύ-
νονται σ’ αυτό οι έχοντες ανάγκη στήριξης πολλαπλώς. Ας µην
πω τους σκοπούς του κέντρου. Εννοώ όλες τις οµάδες, οι οποίες
έχουν ανάγκη κοινωνικής υποστήριξης, κοινωνικής αλληλεγγύης
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είτε είναι παιδιά είτε είναι κακοποιηµένες γυναίκες είτε είναι µε-
τανάστες είτε είναι θύµατα trafficking και οι οποίες µπορούν να
απευθύνονται στο ΕΚΚΑ.

Το ΕΚΚΑ, λοιπόν, γι’ αυτόν το σκοπό, έχει κάνει πρώτα απ’ όλα
µια εθνική γραµµή κλήσης, στην οποία µπορούν τα θύµατα να
απευθύνονται και απευθύνονται. Υπάρχει πολύ µεγάλη κίνηση και
στην ερώτησή σας το γράφετε εσείς. Οι γραµµές αλληλοϋπο-
στηρίζονται. Τώρα ετοιµάζουµε στο Υπουργείο Υγείας ένα θε-
σµικό τρόπο για να παραπέµπει η µία γραµµή στην άλλη, έτσι
ώστε το θύµα να µπορεί να υποστηριχθεί από τον κατάλληλο
κάθε φορά επιστήµονα.

Υπάρχουν, επίσης, κέντρα, τα οποία είναι τα κέντρα στήριξης
των ατόµων αυτών, στα οποία περιµένει το θύµα -το κακοποι-
ηµένο άτοµο είτε είναι παιδί είτε είναι γυναίκα είτε είναι σεξουα-
λικώς κακοποιηµένη λόγω trafficking κοπέλα- ψυχίατρος, περιµέ-
νει κοινωνική λειτουργός για την υποστήριξη. Βέβαια, παραπέµ-
πει στη συνέχεια στα λεγόµενα καταφύγια επείγουσας φιλοξε-
νίας περιστασιακής, προκειµένου η γυναίκα ή το παιδί ή η
γυναίκα και το παιδί να µπορούν να φιλοξενηθούν µέχρις ότου
να υπάρξει η διαχείριση από τις υπηρεσίες της πρόνοιας στη συ-
νέχεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, δεν θα µακρηγορήσω.
Έχουµε τρία τέτοια κέντρα στην Αθήνα και έχουν υπογραφεί

προγραµµατικές συµβάσεις µε ΜΚΟ, ώστε να λειτουργούν άλλα
τρία για γυναίκες και άλλα τρία για παιδιά στη Θεσσαλονίκη, στην
Αθήνα και στο Βόλο.

Η παρέµβαση, η οποία γίνεται, είναι αποτελεσµατική. Αυτό δεί-
χνουν τα αποτελέσµατα και ο αριθµός των προσερχοµένων για
να ζητήσουν υποστήριξη παιδιών και γυναικών, αλλά και τα
άτοµα τα οποία φιλοξενούνται σ’ αυτές τις µονάδες.

Θα µου επιτρέψετε να ξεδιπλώσω και τις σκέψεις µου για τον
προγραµµατισµό που υπάρχει στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Αντιπρόεδρος της

Βουλής και Βουλευτής Α’ Πειραιώς, κ. Βαΐτσης Αποστολάτος έχει
το λόγο.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι που έχω εσάς απαντητή σ’ αυτήν την
ερώτηση, γιατί είναι γνωστό το νοικοκυρίστικο έργο που κάνετε
στον τοµέα υγείας και πρόνοιας. Εάν πράγµατι αυτά τα τέσσερα
καταφύγια που λέτε στην πρωτεύουσα λειτουργούν και δεν
έχουν τα οικονοµικά προβλήµατα που γνωρίζω εγώ, διότι έχουν
κλείσει –για παράδειγµα, στον Πειραιά το αντίστοιχο κέντρο γυ-
ναικών του δήµου δεν υφίσταται καν- και αν λειτουργήσουν αυτά
που λέτε στο Βόλο ή στη Θεσσαλονίκη, τα πράγµατα είναι συµ-
παθητικά σαν άκουσµα. 

Θα σας πω αυτό που πιστεύω και που το έχω πει και άλλοτε.
Ως άνθρωποι ανήκουµε στο ζωικό βασίλειο. Εχθές έβλεπα τυχαία
ένα φιλµ σε ένα µικρό διάλειµµα, το «Αποκαλύπτω». Έδειχνε
φυλές της ζούγκλας του Αµαζονίου και αυτά τα παρορµητικά και
βίαια ένστικτα ζούγκλας που έχουµε, τα οποία βιώνουν οι άνθρω-
ποι σε περιόδους κρίσεων. 

Υπάρχει αυτό το γενικότερο άλλοθι στην Ευρώπη. Ακόµα και
όταν φοράµε τα κουστούµια των «γιάπις», ακόµα και στις Βρυ-
ξέλλες σήµερα, τηλεοπτικά βλέποντας, οι νόµοι της ζούγκλας
και της βίας λειτουργούν. Το Υπουργείο Υγείας –και γι’ αυτό ξε-
κίνησα απ’ αυτό και ονοµατίζω και τα συναρµόδια Υπουργεία,
όπως αυτό της Παιδείας που το τονίσατε ολόσωστα και εσείς-
αλλά βεβαίως και το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη εντέλει,
είναι αρµόδια να πρωταγωνιστήσουν σε φαινόµενα που για τον
ελληνικό τόπο, για το ελληνικό τοπίο και για τον κοινωνικό ιστό
είναι κυριολεκτικά πρωτόγνωρα. Είναι το πώς σιγά-σιγά φθάσαµε
να µην µπορούµε να αφήσουµε πόρτες και παράθυρα ανοιχτά
και πώς εν τέλει δεν µπορεί να κυκλοφορήσει άνθρωπος µετά τη
δύση του ηλίου. Πού; Στην Αθήνα!

Κύριε Υπουργέ, αν λάβουµε υπ’ όψιν τα επιστηµονικά δεδο-
µένα, που αποδεικνύουν πως η βία κατά των γυναικών αποτελεί
µεγάλο κίνδυνο για τη δηµόσια υγεία και σηµαντική αιτία θανά-

του και αναπηρίας για τις γυναίκες ηλικίας δεκαέξι έως σαράντα
τεσσάρων ετών, θα καταλάβουµε πόσο σηµαντικό και κρίσιµο
είναι το θέµα που κουβεντιάζουµε, γιατί η σεξουαλική βία δεν
είναι µόνο το «trafficking» που είπατε δύο φορές, είναι µέσα στα
σπίτια τα ίδια…

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Είπα ότι είναι και το «trafficking».

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σαφώς! 

Εγώ, λοιπόν, ως γιατρός θα τονίσω ότι η βία κατά των γυναι-
κών είναι τόσο σοβαρή αιτία θανάτου και ανικανότητας µεταξύ
των γυναικών αναπαραγωγικής ηλικίας, όσο ο καρκίνος! Τόσο
πολύ! Από το Μάρτιο του 2011, της χρονιάς που διανύουµε, η
Γενική Γραµµατεία Ισότητας των Φύλων του Υπουργείου Εσωτε-
ρικών, που έλεγα πριν, λειτουργώντας την τηλεφωνική γραµµή
«SOS15900» για την ψυχολογική υποστήριξη των κακοποιηµένων
γυναικών που αναφέρατε, έχει προσφέρει άµεση συµβουλευτική
στήριξη σε γυναίκες που τουλάχιστον έχουν κάνει περισσότερες
από δύο χιλιάδες κλήσεις σε διάρκεια έξι µηνών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Απ’ αυτές, περίπου το 90% αφορά περιπτώσεις ενδοοικογενει-
ακής βίας από το σύζυγο ή το σύντροφο και περίπου το 10%
αφορά περιπτώσεις ερωτικής παρενόχλησης, βιασµού ή άλλων
µορφών.

Αφ’ ενός, λοιπόν, έχουµε µία πανθοµολογούµενη και µε αριθ-
µούς αποδεδειγµένη έξαρση και διόγκωση του προβλήµατος και,
αφ’ ετέρου, έχουµε µία εφαρµοσµένη πολιτική λιτότητας, υπο-
χρεωτική, που απειλεί µε λουκέτο τους ξενώνες κακοποιηµένων
γυναικών, όπως έλεγα προηγουµένως.

Και το ίδιο συµβαίνει µε την ενδοσχολική βία που µαστίζει κυ-
ριολεκτικά τη σχολική κοινότητα. Από τη µια, έχουµε ραγδαία
εξάπλωση των βίαιων συµπεριφορών ανάµεσα σε µαθητές που
καθιστά επιτακτική την ψυχοκοινωνική και συµβουλευτική στή-
ριξη της µαθητικής κοινότητας των ίδιων των καθηγητών, αλλά
και των γονέων µε κάθε δυνατό µέσο και από την άλλη υπάρχουν
αυτοί οι περίφηµοι συµβουλευτικοί σταθµοί νέων, οι οποίοι ενώ
πρέπει να στελεχώνονται µε εκπαιδευτικό, αλλά και ιατρικό προ-
σωπικό, παραµένουν σήµερα χωρίς επαρκές ανθρώπινο δυνα-
µικό τις περισσότερες φορές και ήδη από το 2006 δεν λειτουρ-
γούν οµαλά ή δεν λειτουργούν καθόλου. 

Σε ό,τι αφορά δε τους ηλικιωµένους, εδώ έχουµε να κάνουµε
µε τις περιπτώσεις –βιολογικά πάλι θα το πω- έκπτωσης των
αµυντικών µηχανισµών, αφού αυτοί οι άνθρωποι για βιολογικούς
λόγους δεν µπορούν να υπερασπιστούν τον εαυτό τους ούτε καν
να αντιδράσουν. Και είναι αναρίθµητες οι περιπτώσεις που η οι-
κογενειακή στέγη µετατρέπεται σε µέρος τρόµου και βίας από
πρόσωπο ή πρόσωπα του στενού τους περίγυρου. 

Αντί, λοιπόν, να διασφαλίζονται για τα άτοµα αυτά συνθήκες
υγιούς γήρανσης, που σηµαίνει διατήρηση καλής ποιότητας
ζωής µε εξασφάλιση αυτονοµίας, αυτάρκειας και προστασίας
τους σε περίπτωση που αρρωσταίνουν, αυξάνονται συνεχώς οι
συµπεριφορές απόρριψης εναντίον τους χωρίς καµµιά σχετική
µέριµνα. 

Είναι σίγουρο πως το όλο πρόβληµα πυροδοτείται έτι περισ-
σότερο από την υφιστάµενη κρίση. Το γενικότερο αίσθηµα οικο-
νοµικής, εργασιακής και κοινωνικής ανασφάλειας και αβεβαιό-
τητας, όπως αποδεικνύεται, αυξάνει σε πολλούς και τις εκδηλώ-
σεις βίας, µε αποδέκτες δυστυχώς αυτές τις ευπαθείς και απρο-
στάτευτες κοινωνικές οµάδες των γυναικών, των παιδιών, των
γερόντων και των ηλικιωµένων γυναικών, καθώς αυτές είναι οι
πιο ευάλωτες κοινωνικές οµάδες. Αυτό το βιώνουµε ειδικά τις τε-
λευταίες µέρες µε φρικιαστικές ιστορίες εισβολών σε σπίτια, κα-
κοποιήσεις γυναικών, αλλά και ηλικιωµένων. 

Όµως, είναι αναγκαίο να ενδυναµωθεί η νοµοθεσία και να διε-
ξαχθούν καλά οργανωµένες διαφωτιστικές εκστρατείες για ευαι-
σθητοποίηση του κοινού. Είναι υποχρέωση της πολιτείας να
διασφαλίσει τα δικαιώµατα όλων αυτών των ευπαθών κοινωνικών
οµάδων µε ένα προστατευτικό δείκτη φορέων και υπηρεσιών,
που να τους εξασφαλίζει τα ανθρώπινα δικαιώµατά τους και, κυ-
ρίως, το σεβασµό της αξιοπρέπειάς τους. 
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Στην Ελλάδα του 2011, της ύφεσης, µπορεί οι συγκεκριµένες
ενέργειες να φαίνεται ότι δεν αποτελούν προτεραιότητα. Κι
όµως, είναι µείζονος σηµασίας, γιατί πρέπει να καταλάβουµε ότι
ειδικά σε τέτοιες περιόδους κοινωνικής και οικονοµικής κρίσης,
οφείλουµε να ενισχύσουµε τις δοµές και τους φορείς κοινωνικής
υποστήριξης, αν θέλουµε να διατηρήσουµε τις απαραίτητες
ισορροπίες για να σώσουµε την κατάσταση, χωρίς να κρυβόµα-
στε πίσω από το άλλοθι της οικονοµικής κρίσης, κάθε φορά που
γίνεται λόγος για ανάγκη χρηµατοδότησης και διάθεσης πόρων.
Μπορούµε και χωρίς αυτά. 

Ξέρετε, πιστεύω βαθιά –και αυτό είναι ένα σλόγκαν που το
χρησιµοποιώ στους ανθρώπους που µε συµβουλεύονται- ότι η
ζωή είναι πάρα πολύ σπουδαία. Δυστυχώς, όµως, µπαίνει το
χρήµα και µας το χαλάει. Εδώ είµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Νοµίζω, κύριε Υπουργέ,
ότι πρέπει να επαινέσουµε όλοι οι συνάδελφοι τον κύριο Αντι-
πρόεδρο για την ευαισθησία, την ποιότητα και την επιστηµονική
συγκρότηση, µε την οποία προσεγγίζει ένα τόσο λεπτό ζήτηµα,
που αφορά τόσο σηµαντικά, ευπαθείς οµάδες. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε. 
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Εγώ, κύριε Πρόεδρε, δεν προσθέτω τίποτα σ’
αυτά που είπατε, γιατί είναι γνωστή η ευαισθησία του κυρίου Αν-
τιπροέδρου, όπως και οι ποιότητα των παρεµβάσεών του. 

Επιτρέψτε µου, στις σκέψεις τις οποίες έκανε, να απαντήσω
µε συγκεκριµένα πράγµατα, για να λειτουργούµε ως ορθώς
ελεγχόµενη Κυβέρνηση. 

Κατ’ αρχάς, ήθελα να πω ότι η τηλεφωνική γραµµή µε την
οποία λειτουργεί το ΕΚΚΑ –έχει σηµασία να το πω από την Αί-
θουσα του Κοινοβουλίου- είναι το «197». 

Επίσης, θέλω να πω ότι λειτουργεί και µια ιστοσελίδα για τα
παιδιά, τα οποία έχουν πρόβληµα, δεδοµένου ότι τα παιδιά ασχο-
λούνται περισσότερο µε το διαδίκτυο, παρά µε τα τηλέφωνα.
Αυτή η ιστοσελίδα είναι το «about youth».

Κύριε Πρόεδρε, ήθελα να πω ότι κατ’ αρχάς δεν υπάρχει στο
µυαλό κανενός το θέµα της υποχρηµατοδότησης τέτοιων δοµών.

Ξέρετε ότι τις προηγούµενες εβδοµάδες η Βουλή ψήφισε το
νοµοσχέδιο για την ανασυγκρότηση των Μονάδων Κοινωνικής
Φροντίδας και Αλληλεγγύης κι εκεί υπογραµµίσαµε ότι στόχος
είναι να κάνουµε ορθολογικότερη και αποτελεσµατικότερη τη
λειτουργία αυτών των κοινωνικών µονάδων, ώστε εξοικονοµών-
τας, εξαιτίας της ορθολογικότερης χρήσης, πόρους, ανθρώπι-
νους και οικονοµικούς και χώρους, να µπορούµε να ανταπο-
κριθούµε σε τεράστια προβλήµατα, τα οποία υπάρχουν. Διότι,
ναι µεν λειτουργούν τα καταφύγια της πρόσκαιρης φιλοξενίας,
αλλά, έτσι όπως είναι σήµερα οι κοινωνικές ανάγκες, το Υπουρ-
γείο εξετάζει –και πρέπει να εξετάσει- την επέκτασή τους. Όπως
επίσης -άσχετα το αν είναι µέσα στην ερώτησή σας- θα πρέπει
να πω ότι εξετάζει το Υπουργείο σήµερα την περαιτέρω επέ-
κταση των ξενώνων για τους αστέγους στο κέντρο της Αθήνας,
γιατί ο αριθµός έχει ανέβει. 

Με τα συναρµόδια Υπουργεία υπάρχει συνεργασία –ιδιαίτερα
µε το Υπουργείο Δικαιοσύνης- και για προγράµµατα που αφο-
ρούν ζευγάρια, που βρίσκονται σε ένταση, αλλά δεν έχουν χωρί-
σει και έχουν παιδιά και υπάρχουν προβλήµατα, υπάρχει
υποστηρικτικό πρόγραµµα. Όπως επίσης, είναι σε εξέλιξη ένα
νοµοθετικό σχέδιο, το οποίο αφορά την αναδοχή και την υιοθε-
σία παιδιών, τα οποία έχουν προβλήµατα. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι σηµαντικότερη παρέµβαση
γίνεται από το Υπουργείο Υγείας, που σχεδιάζεται και θα ανακοι-
νωθεί τις επόµενες ηµέρες. Είναι ένα πρόγραµµα, το οποίο φι-
λοδοξούµε να καλύψει το χώρο σε επίπεδο επικράτειας, ένα
δίκτυο µε ευαίσθητες κοινωνικές αντένες: συµπολίτες µας, οι
οποίοι θα εκπαιδευτούν µέσω αυτού του προγράµµατος και στη
συνέχεια, εθελοντικά θα µπορούν να είναι οι ευαίσθητες αντένες,
οι οποίες θα µπορούν να βλέπουν αυτά τα θέµατα είτε είναι εκ-
παιδευτικοί είτε είναι αστυνοµικοί είτε είναι δικαστές είτε είναι δι-
κηγόροι, είτε είναι εφοριακοί –αναφέροµαι σε χώρους στους
οποίους εµφανίζεται το πρόβληµα- για να µπορούν να εντοπί-
σουν τις κοινωνικές υπηρεσίες και να προχωρήσουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Δώστε µου ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε και κλείνω. 
Θα ήθελα να πω ότι σε µία κρίσιµη, σηµαντική εποχή για τη

χώρα –δηλαδή, στους Ολυµπιακούς Αγώνες- εκδηλώθηκε από
πλευράς των Ελλήνων ένα κίνηµα εθελοντισµού, το οποίο στή-
ριξε εκείνη τη µεγάλη διοργάνωση. 

Σήµερα –και αυτό ετοιµάζει το Υπουργείο Υγείας- έχει µεγάλη
σηµασία ένα κίνηµα εθελοντισµού να εκδηλωθεί, για να υποστη-
ρίξει τις δοµές της κοινωνικής αλληλεγγύης και για τους χώρους
υγείας, όπου πράγµατι συµπολίτες µας που θέλουν και µπορούν,
µε την υποστήριξη από το Υπουργείο Υγείας και την κατάλληλη
προετοιµασία, να είναι εξαιρετικά πολύτιµοι σε  τέτοια προβλή-
µατα, όπως αυτά που αναφέρατε και άλλα παραπλήσια. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, τόσο τον

Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μάρκο Μπό-
λαρη, όσο και τον Αντιπρόεδρο κ. Βαΐτση Αποστολάτο για τη δυ-
νατότητα που µας έδωσαν να ενηµερωθούµε για τα ευαίσθητα
θέµατα που αφορούν τους ηλικιωµένους, τις γυναίκες και τα παι-
διά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω δύο ανακοι-
νώσεις.

Η Β’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ.
Ροδούλα Ζήση ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό
από 26 Οκτωβρίου 2011 έως τις 31 Οκτωβρίου 2011. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια. 
Ο Βουλευτής Ξάνθης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αλέξανδρος

Κοντός ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό από
τις 24 Οκτωβρίου 2011 έως τις 25 Οκτωβρίου 2011. Η Βουλή εγ-
κρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια. 
Εισερχόµαστε στην τελευταία προς συζήτηση για σήµερα, την

τέταρτη µε αριθµό 99/18-10-2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς τον Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη λήψη µέτρων προστασίας
για τους εργαζόµενους του Ελληνικού Κέντρου Ψυχικής Υγείας
και Ερευνών. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους θα απαντήσει και
πάλι ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μάρ-
κος Μπόλαρης. 

Παρακαλείται ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους, Βουλευτής του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας στο Νοµό Κερκύρας να δια-
τυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, το Κέντρο Ψυχικής Υγείας και Ερευνών έχει

µακρά διαδροµή και ιστορία. Έχει ιδρυθεί από το 1956 σαν το-
µέας ψυχικής υγείας. Το 1964 θεσµοθετήθηκε σαν Εθνικό Κέν-
τρο Ψυχικής Υγείας και Ερευνών και αποτέλεσε την πρώτη
θεσµοθετηµένη προσπάθεια της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης,
όταν εκείνη την εποχή στην Ελλάδα, αλλά και παγκόσµια η κύρια
µορφή ψυχιατρικής αντιµετώπισης  ήταν ο ασυλικός εγκλεισµός. 

Σήµερα ή για να ακριβολογώ µέχρι πρότινος, το ΕΚΕΨΥΕ απο-
τελούσε το µεγαλύτερο δίκτυο δοµών ψυχικής υγείας παιδιών,
εφήβων, ενηλίκων σε όλη την Ελλάδα. Έχει δοµές στην Αττική,
στη Θεσσαλονίκη, στο Ηράκλειο, στην Πάτρα, στο Βόλο, στη Λει-
βαδιά, στη Ζάκυνθο και αλλού. 

Τα προβλήµατα, κύριε Υφυπουργέ, ξεκινούν εδώ και αρκετό
καιρό -από τις αρχές του 2010- µε τη µη υπογραφή συλλογικής
σύµβασης µε τους εργαζόµενους, µε τη µη ανανέωση των συµ-
βάσεων των συµβασιούχων και φθάνουν µέχρι πρότινος, οπότε
απολύονται πενήντα οκτώ εργαζόµενοι. Έχουν δύο µήνες οι ερ-
γαζόµενοι να πληρωθούν. Έκλεισαν οι ξενώνες στη Λειβαδιά και
στο Αιγάλεω και στη µεν Λειβαδιά, επειδή υπάρχουν και άλλοι
ξενώνες αποασυλοποίησης, µεταφέρθηκαν ή µάλλον ουσιαστικά
στοιβάχτηκαν οι οικότροφοι από τον ξενώνα που έκλεισε σε
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άλλον ξενώνα, από δε τον ξενώνα του Αιγάλεω µεταφέρθηκαν
πίσω στο ψυχιατρείο και κάποιοι σε ξενώνες µη κυβερνητικής ορ-
γάνωσης. 

Την ίδια στιγµή, τα δύο ειδικά σχολεία που βρίσκονται στο κέν-
τρο, το Στουπάθειο και το Κέντρο για Παιδιά µε Αυτισµό, συµ-
πτύχθηκαν, δηµιουργώντας ουσιαστικά τεράστια προβλήµατα,
διότι άλλο είναι το αντικείµενο του ενός ειδικού σχολείου και εν-
τελώς διαφορετικό του άλλου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Καταλαβαίνετε και όλοι καταλαβαίνουµε και ο ελληνικός λαός

καταλαβαίνει ότι όλα αυτά εντάσσονται µέσα στα σχέδια των κα-
πιταλιστικών αναδιαρθρώσεων, των συµπτύξεων κ.λπ.. Αντί-
στοιχα, το προσωπικό του Ελληνικού Κέντρου Ψυχικής Υγείας
και Ερευνών εντάχθηκε στο πρόγραµµα της ενταξιακής εφε-
δρείας. Και πάλι δηλαδή, θα απολυθεί επιπλέον προσωπικό. 

Εκείνο το οποίο εµείς ζητούµε είναι, όχι µόνο να µην απολυθεί
άλλο προσωπικό, αλλά να επαναπροσληφθούν όσοι έχουν απο-
λυθεί, καθώς επίσης και άλλοι εργαζόµενοι, ούτως ώστε οι δοµές
ψυχικής υγείας που λειτουργούν µέσα από το Ελληνικό Κέντρο
Ψυχικής Υγείας και Ερευνών να λειτουργήσουν σωστά, διότι, αν
θέλετε, µε αυτόν τον τρόπο της µη λειτουργίας των δοµών
αυτών, δηµιουργούνται τεράστια προβλήµατα σε ανθρώπους µε
ειδικές ανάγκες και βέβαια, στο περιβάλλον και στις οικογένειές
τους. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης  κ. Μάρκος Μπό-
λαρης, για να απαντήσει στον κ. Χαραλάµπους. 

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, πρώτα-πρώτα να διευκρινίσουµε τα οικονο-
µικά θέµατα που αφορούν τους εν ενεργεία υπαλλήλους του
ΕΚΕΨΥΕ. Έχουν αποδεσµευτεί τα χρήµατα από το Υπουργείο
Οικονοµικών. Οι υπηρεσίες του Υπουργείου διεκπεραιώνουν τα
έγγραφα, ώστε τις επόµενες µέρες τα χρήµατα να έχουν πάει
στο κέντρο για τη µισθοδοσία των υπαλλήλων κανονικά. Είναι ένα
θέµα αυτό, για να το κλείσουµε.

Υπήρξε µία καθυστέρηση για γνωστούς λόγους. Τους αναφέ-
ρατε προηγουµένως. Είχαµε και καταλήψεις, είχαµε και κλεί-
δωµα του λογαριασµού µέχρι να σιγουρευτεί η έκτη δόση. Είναι
γνωστά αυτά και δεν χρειάζεται να επανέλθουµε.

Όσον αφορά τους υπαλλήλους που είπατε ότι πρόσφατα απο-
λύθηκαν, θα πρέπει να πούµε πώς είναι η κατάσταση νοµικά, δια-
δικαστικά και ο νοών νοείτω. Οι υπάλληλοι στους οποίους
αναφερθήκατε, είχαν σύµβαση ορισµένου χρόνου. Αυτή η σύµ-
βαση ορισµένου χρόνου έληξε προ µηνών. Έγινε µία παράταση,
αλλά η παράταση αυτή ήταν παράτυπη. Ξέρετε πολύ καλά ότι
στο καθεστώς που υπάρχει σήµερα δεν µπορούν να γίνουν και-
νούργιες προσλήψεις. Καταλαβαίνω ότι εσείς πρέπει να το θέ-
σετε. Ξέρετε όµως και το υπάρχον νοµικό καθεστώς.

Όσον αφορά το κέντρο, χαίροµαι πάρα πολύ γιατί κάνατε µια
πολύ σωστή ιστορική εισαγωγή. Διορθώσατε τη δική σας τη
φράση και είπατε «µέχρι πρότινος» και ορθώς το κάνατε κι αυτό
γιατί στο σχεδιασµό, ο οποίος υπήρξε στη συνέχεια και µέσα στο
πλαίσιο του ευρύτατου προγράµµατος αποσυλοποίησης, της
επικέντρωσης της προσοχής της πολιτείας στα θέµατα ψυχικής
υγείας, έχει ιδρυθεί ένα ευρύτατο δίκτυο Κέντρων Ψυχικής
Υγείας, το οποίο καλύπτει όλη τη χώρα. Όπως καταλαβαίνετε,
αυτήν τη στιγµή βρισκόµαστε µπροστά στο φαινόµενο στον ίδιο
τόπο να λειτουργούν τα Κέντρα Ψυχικής Υγείας και µονάδες του
ΕΚΕΨΥΕ. Αυτό, όπως καταλαβαίνετε, είναι ένα ζήτηµα το οποίο
προκαλεί άσκοπη δαπάνη, χωρίς λόγο. Θα µπορούσαν οι µονά-
δες αυτές –µονάδες που απευθύνονται στους πολίτες που έχουν
ανάγκη των υπηρεσιών στήριξης της ψυχικής υγείας- να συνερ-
γάζονται και να συγχωνευτούν. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, µισό λεπτό και κλείνω. 
Για το λόγο αυτό υπάρχει συζήτηση µε το ΕΚΕΨΥΕ, το διοικη-

τικό συµβούλιο του οποίου, µετά από συζήτηση η οποία έγινε,
µας έχει φέρει πρόσφατα ένα επιχειρησιακό πρόγραµµα: µια
πρόταση για το πώς πρέπει να λειτουργήσει το ΕΚΕΨΥΕ, ποια
πρέπει να είναι η µορφή του, ποιες πρέπει να είναι οι συνεργα-
σίες του στη συνέχεια.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε Υφυ-

πουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους, Βουλευτής του

Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Για να βάζουµε τα πράγµατα

στη θέση τους, κύριε Υφυπουργέ, το «µέχρι πρότινος» που το
διόρθωσα, εννοούσα µέχρι να αρχίσετε εσείς σαν Υπουργείο να
κλείνετε τις µονάδες, για τις οποίες βέβαια δεν µας είπατε τί-
ποτα. Να σας επαναλάβω ότι έκλεισαν ξενώνες στη Λειβαδιά,
έκλεισαν ξενώνες στο Αιγάλεω και κάποιοι από τους οικότρο-
φους εκεί µεταφέρθηκαν ξανά στο ψυχιατρείο. 

Ουσιαστικά το ερώτηµα το οποίο µπαίνει –εσείς µάλλον µπαί-
νετε πίσω απ’ το τείχος λέγοντας ότι δεν µπορούµε να κάνουµε
προσλήψεις προσωπικού- που είναι και καθοριστικό και αν θέ-
λετε, είναι και αναγκαίο, είναι το εξής: Μπορούν να λειτουργή-
σουν αυτές οι ψυχιατρικές δοµές του Κέντρου Ψυχικής Υγείας
χωρίς προσωπικό;

Για να µην κρυβόµαστε πραγµατικά πίσω απ’ το δάχτυλό µας,
κύριε Υφυπουργέ, εµείς αλλά και Βουλευτές του δικού σας κόµ-
µατος έκαναν ερωτήσεις στις αρχές του 2010 για τα Κέντρα Ψυ-
χικής Υγείας.

Η απάντηση από το Υπουργείο σας ήταν στερεότυπη ότι οφεί-
λονται σε λάθη και παραλείψεις της απελθούσας διοίκησης –της
προηγούµενης δηλαδή, Κυβέρνησης- και ότι προσπαθείτε να λύ-
σουµε αυτά τα προβλήµατα.

Αν η λύση των προβληµάτων αυτών και η προσπάθειά σας
είναι το κλείσιµο των δοµών ψυχικής υγείας, ε, τότε δεν µπορώ
να καταλάβω πού πραγµατικά το πάτε. Ή µάλλον ξέρουµε πολύ
καλά πού το πάτε και σας το έχουµε πει. Και πρόσφατα, µε το
νοµοσχέδιο που συζητήθηκε και έγινε νόµος για τα προνοιακά
ιδρύµατα, ουσιαστικά θέλετε να κλείσουν τα πάντα, να υπάρχει
ένα πακέτο βασικών παροχών για τους ανθρώπους αυτούς και
από εκεί και πέρα, όταν είναι να έχουν ανάγκη κάποιας µεγαλύ-
τερης, κάποιας πιο αναβαθµισµένης αντιµετώπισης, πρέπει εκεί-
νοι και οι συγγενείς τους να βάζουν βαθιά το χέρι στην τσέπη. 

Μας είπατε ότι τώρα υπάρχει ένα µεγαλύτερο δίκτυο ανά τη
χώρα. Τα δυο ειδικά σχολεία –το ένα σχολείο που είναι για παιδιά
µε αυτισµό και το άλλο σχολείο που είναι για παιδιά µε άλλο γνω-
στικό αντικείµενο- γιατί τα συµπτύξατε; Βέβαια, µε αυτόν τον
τρόπο και η πρωτοβάθµια φροντίδα ψυχικής υγείας που δίδονταν
µέσα από τα Κέντρο Ψυχικής Υγείας, όπως και από τα εργαστή-
ρια πρώιµης διάγνωσης, είναι ολοφάνερο ότι δεν θα µπορεί να
λειτουργήσει. 

Δεν θα πω γιατί δεν απαντήσατε πάλι για το προσωπικό αυτών
των Κέντρων Ψυχικής Υγείας που µπήκε σε εργασιακή εφεδρεία. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μάρκος Μπόλαρης έχει το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, κάποιοι κάνανε κάποτε δίκην
προθέσεων. Εδώ τώρα µην κάνουµε και δίκην εικαζοµένων προ-
θέσεων, γιατί είναι απολύτως σαφές ότι δεν υπάρχει θέµα να
κλείσουν µονάδες ψυχικής υγείας σε σχέση µε το ΕΚΕΨΥΕ.

Τι συζητήσαµε και τι είναι στο τραπέζι; Την πρόταση που
έφερε το διοικητικό συµβούλιο του ΕΚΕΨΥΕ µε διαβούλευση
που έγινε στο κέντρο, θα τη συζητήσουµε τις επόµενες µέρες.
Δεν τη συζητήσαµε µέχρι τώρα γιατί είχαµε τις τελευταίες τρεις
εβδοµάδες τις περιπέτειες και τις καταλήψεις στο Υπουργείο.

Τι λέµε, λοιπόν; Είναι δυνατόν στο νοσοκοµείο της έδρας ενός
νοµού όπου έχει Κέντρο Ψυχικής Υγείας, να υπάρχει απέναντι
και Κέντρο Ψυχικής Υγείας παράρτηµα του ΕΚΕΨΥΕ; Είναι
σωστό, είναι λογικό αυτό;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Γιατί δεν είναι;
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Θα σας πω γιατί δεν είναι,  διότι η συνεργασία
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των δύο δίνει τεράστιες δυνατότητες, πολλαπλασιάζει την πα-
ρέµβαση και την αποτελεσµατικότητα και την ικανότητα παροχής
υπηρεσιών περισσότερες ώρες µε καλύτερη οργάνωση χρόνου. 

Έχουµε περίπτωση σε µικρό νοµό όπου στις δοµές του ΕΚΕ-
ΨΥΕ είχαµε δύο άτοµα µε επισκέπτες πέντε άτοµα τον µήνα και
απέναντι το Κέντρο Ψυχικής Υγείας. Για ποιο λόγο αυτά τα
άτοµα δεν πρέπει να συνεργαστούν µε το Κέντρο Ψυχικής
Υγείας; Νοµίζετε ότι είµαστε σε περίοδο που δικαιολογείται τέ-
τοια σπατάλη δυνάµεων;

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Μα, από το Αιγάλεω τους
πήρατε στο ψυχιατρείο…

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ακούστε µε λίγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, κύριε συνά-
δελφε.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Σας είπα ότι πολύ σωστά και ορθά στην ιστορική
αναδροµή που κάνατε, είπατε πως το κέντρο αυτό έχει µια ιστο-
ρία πενήντα, πενήντα πέντε χρόνων και εξαιρετικών παρεµβά-
σεων και στήριξης της κοινωνίας. Σήµερα όταν έχει επιλεγεί το
µοντέλο να υπάρχουν τα Κέντρα Ψυχικής Υγείας –µέσα στο πλαί-
σιο της ψυχιατρικής µεταρρύθµισης που γίνεται στη χώρα- δεν
θα πρέπει να συνεργαστεί η προϋπάρχουσα δοµή και να υπάρχει
µεγαλύτερο και καλύτερο επιτελείο σε κάθε ένα από τα Κέντρα
Ψυχικής Υγείας; 

Αυτή είναι η διαφορά αντίληψης που έχουµε. Εσείς δηλαδή,
λέτε να κάνουµε καινούργιες προσλήψεις στο ΕΚΕΨΥΕ και εµείς
σας λέµε ότι αυτό το οποίο λείπει από το ΕΚΕΨΥΕ είναι στην απέ-
ναντι πλευρά του δρόµου, στο Κέντρο Ψυχικής Υγείας και θα
πρέπει να υπάρξει συνεργασία αυτών των δοµών για να πολλα-
πλασιαστεί το όφελος προς τους πολίτες.

Και για να µη µου λέτε ότι δεν απάντησα όσον αφορά το Στου-
πάθειο, θα σας πω το εξής: Κατ’ αρχάς, το Στουπάθειο δεν είναι
ειδικό σχολείο. Τα ειδικά σχολεία είναι στο Υπουργείο Παιδείας.
Το Στουπάθειο είναι κέντρο ηµέρας.

Πράγµατι το Στουπάθειο έχει προβλήµατα γιατί υπήρξαν συν-
ταξιοδοτήσεις. Μέσα στο επιχειρησιακό πρόγραµµα το οποίο
έφερε το ΕΚΕΨΥΕ αντιµετωπίζουµε και αυτό το ζήτηµα. Τις επό-
µενες µέρες θα το έχουµε λύσει, αλλά διευκρινίζουµε ότι δεν
είναι ειδικό σχολείο. Είναι κέντρο ηµέρας το οποίο πρέπει να λει-
τουργήσει και θα λειτουργήσει. 

Για τη Λειβαδιά, από τις τρεις δοµές που είχε το ΕΚΕΨΥΕ, η
µία στην οποία δεν είχαν γίνει προσλήψεις, όταν έπρεπε, υπο-
χρεώθηκε να κλείσει γιατί δεν είχαµε προσωπικό. Οι νοσηλευό-
µενοι, οι φιλοξενούµενοι στις δοµές µε τον καλύτερο τρόπο
φιλοξενούνται σε ίδιες, αντίστοιχες δοµές και πουθενά δεν στοι-
βάχτηκε κανένας. Σας το λέω ειλικρινά και να το πιστέψετε. Έχω
τις διαβεβαιώσεις των εργαζοµένων οι οποίοι προσέχουν αυτά
τα άτοµα και η αλήθεια είναι ότι έγινε εξοικονόµηση, όµως κα-
θόλου σε βάρος της ποιότητας των υπηρεσιών που απολάµβα-
ναν οι φιλοξενούµενοι.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.32’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 25 Οκτωβρίου 2011 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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